BENEATH WORDS©

Vibration

William Bruce Sechrest

This book is the eighth in a series of twelve books published by the Center For Vibrational Studies. Each book bears the title Beneath Words©; each book comprising a part of a journey bearing a similar name. Best practice is to read these twelve books in the order in which they are published.

Copyright © 2020 by William Bruce Sechrest

All rights reserved

Note To The Reader

A Reminder

Absent the presence of “words”, “symbols” and “images”, nothing could be verbally stated about anything. Present the presence of “words”, “symbols” and “images”, potentially (p) anything can be verbally stated about anything and anything verbally stated in the positive (+) can also be verbally stated in the negative (-).

Thus, it seems important that....before verbally stating anything about anything or writing/reading a “book” about anything....we presences called “human” can answer these two fundamental questions”:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images”?

From whence do they emerge?

And since it is “the word”, “the symbol” and “the image” that informs our “human minds”, it also seems important that we presence called “human” answer these two fundamental questions:

What is the true nature of “the mind” and “its verbal reality”?

How does each “mind” and “its verbal reality” emerge?

A kind of thinking that treats “the word”, “the symbol” and “the image” as only “a word”, “a symbol” and “an image” (nothing more) avoids answering these questions (other than attributing “the word” to another “word”). Yet, this is the kind of thinking (the current kind of thinking) in which we presences called “human” are now being “schooled”.

A new kind of thinking is needed, one that answers these four fundamental questions.

It is this new kind of thinking about which I write; it is this new kind of thinking in which you are now engaged.

More To The Point:

Once we presence called “humans” have “words”, “symbols” and “images” at our disposal, each of “us” soon learn to string these “words/symbols/images” into “phrases”, “clauses”, “sentences”, “paragraphs”, “papers” and “books”. And, each of “us” learns to do so using the “language” in which he/she has been “schooled”:

A “language” that “sounds” different and is “marked” different when compared to other “languages”;

A “language” that has its own unique way of stringing together its “sounds” and “its marks” (syntax) in a manner acceptable to the “tribe” or “community” whose “language” is being used.

However, an “infant” (a “new born baby”) emerges from birth with only the potential (p) to produce these “words”, “symbols” and “images”. This “infant” does not emerge verbally stating: “Hello Mom”; “Hello Dad”. This infant must learn to actualize this potential (p).

First this “infant” has to learn to produce a simple sound in the form of “a word”; examples being “ma ma” -- “da da” using its “voice” to do so. Then this infant has to learn to string these sounds (called “words”) together into a phrase or a clause.

An even more difficult challenge for this “infant” lies in learning to produce marks (called “words”) using its “hand” to do so; a “hand” that requires the aid of a “marking tool” (pencil) applied to a “smooth surface” (paper).

Yet, soon, each “infant” (most infants) learns to perform his/her acts of sounding/marking in his/her own unique way within a “mind” and a “verbal reality” that is unique to “him/her”; a “mind” and a “verbal reality” informed by his/her sounds and marks called “words”.

Ultimately, it is within his/her “mind” and “its verbal reality” that this “infant/baby” turned “toddler/child”, turned “adolescent/student” turned “adult” learns on his/her own or is taught by a “teacher” to “think about” and “measure” something of substance and “project upon” (superpose) a word/symbol/image on it.

Ultimately, this “adolescent/student/adult” has the potential (p) to act upon himself/herself and choose (act of selecting) from a “menu” of all possible “words”, “symbols” and “images” available to “him/her” that one “word/symbol/image” or series of “words/symbols/images” that best satisfies his/her verbal purpose.

This selecting process being part of a natural selecting process whereby the potential of any something of substance is actualized; a natural selecting process be evidenced by the formula

p:+/-

In which the symbols

p represents human potentia

: represents this natural selecting process

+/- represents the “words/symbols/images” selected/not selected

*****

How do we presences called “human” learn to think? How do we presences called “human” learn to measure?

Each of “us” learns to do so using “the words”, “the symbols” and “the images” that emerge from our “bodies” as sounds and marks; but only after he/she has learned to use the mechanics of his/her unique “voice” and his/her unique “hand” to do so.

What allows we presences called “human” to project upon something of substance the word, “tree” or “apple” or “cell” or “molecule” or “atom” or “particle”?

These sounds/marks called “words/symbols/images” allow “us” to do so; but only after we, collectively, and each of “us” individually have learned to use the mechanics of his/her unique “voice” and his/her unique “hand” to do so.

What allows we presences called “human” to produce a way of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”? The answer: a way of thinking (the current kind of thinking) that:

(i) treats words”, “symbols” and “images” as only “words”, “symbols” and “images” (nothing more); and,

(ii) treats “each mind” and “its verbal reality” as being on a “mind” (nothing more).

What allows us to “self-reflect” upon what it means to be “human” or to be “alive” or to celebrate “the lives we are given” or, more particularly to answer these four fundamental questions:

What is the true nature of words, symbols and images?

From whence do they emerge?

What is the true nature of “the mind” and “its verbal reality”?

How does each “mind” and “its verbal reality” emerge?

Simply stated: it is these sounds/marks called “words”, “symbols” and “images”.

What is the true nature of these sounds/marks?

The answer: The true nature of each sound/mark is a vibration; its meaning being associated with the vibration that lies beneath it and to which it is pointing.

*****

Humanity made a wrong turn when it began treating “the word”, “the symbol” and “the image” as only a “word”, a “symbol” or an “image” -- nothing more.

When Humanity moved out of “the body/brain” into the “mind” and adopted a current kind of thinking that ignored (failed to answer) these four fundamental questions and such questions as what is the true nature of “the body”, “the brain”, “physical reality” and “their source and substance”.

A New Kind Of Thinking Is Needed

A new kind of thinking is needed: it being a new kind of thinking about which I write and in which you are now engage; it being a new kind of thinking that you can choose (act of selecting) to accept/not accept -- depending upon whether or not “your mind” accepts/not accepts the “verbal proof” that my “mind” has produced within the covers of this book you are now reading and the other books appearing on my website: www.centerforvibrationalstudies.com

It being a new kind of thinking that answers these four fundamental questions, then moves on from there, identifying (along the way) the true nature of

(i) the “body”,

(ii) the “brain”,

(iii) the “physical reality” in which all “bodies” and all “bodies” with “brains” dwell; and,

(iv) the “source and substance” of “all that exists” including each “body”, “each “brain” and this “physical reality” in which all “bodies” and all “brains” dwell.

It being a new kind of thinking that answers these four fundamental questions in this manner:

1

What are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” are really sounds/marks/vibrations with meaning that emerge from “the body” in a manner coordinated by “its brain”....

....at the most fundamental level of their existence (vibration), there really being no difference among “words”, “symbols” and “images”....

....each being a sound/mark/ vibration with meaning.

2

As they emerge from the “body” in a manner coordinated by “its brain”, these sounds/marks/vibrations with meaning both create and inform these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”; the “mind” dwelling within “its verbal reality” as the “body/brain” out of which the “mind” emerged (via “the word”) dwells in the “physical reality” in which all “bodies” and “bodies with brains” dwell.

3

Once these two vibrating existential states called “mind” and “its verbal reality” emerge, the “mind” (while existing in “its verbal reality”) uses these sounds/marks/vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” through which it views and produces verbal statements (“stories”) about what is occurring Beneath Words.

4

Thus, at the most fundamental level of existence,

(i) Each “mind” and “its verbal reality” is a “vibrating existential state” (a vibration)

(ii) Each “word/symbol/image” is a sound/mark (a vibration) superposed on a vibration that lies beneath it and to which the sound/mark is pointing.

(iii) Each “body” and “each brain” is a vibration what emerges out of Vibration

*****

Yet, there is a challenge that pervades this new kind of thinking and every kind of thinking including the current kind of thinking in which we “humans” are now being school. Our minds (while) existing Above Words must use the “word” as a bridge to simulate what is happening Beneath Words.

In other words, you can “think” of these sounds/marks/vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” as equating to a vibrating verbal bridge linking

These two vibrations called “mind/verbal reality” that exist Above Words

with

Each vibration that exists Beneath Words and Vibration, the underlying phenomenon/presence that is the source and substance of all vibrations.

This vibrating physical reality being “the reality” in which all “bodies” and all “brains” dwell. This vibrating physical reality and each body/brain emerging out of Vibration being a collective vibration having vibrating characteristics unique to it.

Each vibration emerging occurring through a vibrating interacting(selecting) process; a Creative Process frequently called “evolution” that is an iterative process and produces a natural bias (an Historical Bias) favoring acts of selection previously made.

Each sound/mark/vibration with meaning called “a word”, “a symbol” and “an image” serving as a bit code (a “bit of information” -- a “vibe”) whose “role” is to represent/stand in for the vibration/Vibration upon which it is “superposed”.

A “code” that can be penetrated based upon the following template:

Above Words...........vibrations (v) called Mind/Vibrating Verbal Reality

Bridge......................vibrations with meaning called “words”

Beneath Words........vibrations (v) identified by many “words”

Vibration..................source/substance of all “vibrations”; a source and substance to which all “words” point.

A template that you, the reader of these words, can keep in mind as you move onward step by step on:

Your Journey, Beneath Words

“A journey of a thousand miles begins with a single step.”

Lao Tzu

Your Journey, Beneath Words is no different nor is any act of learning a new verbal discipline or a new way of thinking such as this new kind of thinking in which you are now engaged and that you can continue by taking the next step:

Moving on to the preparatory comment that follows by simply

Turning The Page

Author’s Preparatory Comment

You, the reader of these words, have now begun the eighth book of this twelve-book series and you will soon be entering the eighth part of your Journey, Beneath Words.

Along the way, you have been introduced to, and become engaged in, a new kind of thinking that supplements the current kind of thinking in which we “humans” are now being schooled.

It is a new kind of thinking that embraces “evolution” as being a vibrating interacting (selecting) process -- a natural selecting process --that:

(i) is the Creative Process by which “all that exists” emerges; and

(ii) produces an Historical Bias in each expression of “all that exists”.

I. Within the Context of this New Kind Of Thinking:

A

This Creative Process is the selecting process by which each expression of “all that exists” emerges as a vibration out of Vibration (as “source” and as substance”); this Historical Bias being a natural bias that emerges in each vibration favoring selections previously made by it.

B

At the most fundamental level of existence, each expression of “all that exists” is a vibration that emerges out of Vibration pursuant to this Creative Process and exhibits vibrating characteristics unique to it.

C

One of these vibrating characteristics being its own unique historical bias; other vibrating characteristics being its own unique “frequency/intensity” (“F&I”), its own unique “geometry/space” (“G”) and its own unique spin (“S”)

Simply stated: At the most fundamental level of existence, each expression of “all that exists” is a vibration that emerges either directly or indirectly out of Vibration (as its “source” and “substance”) having vibrating characteristics unique to it:

By “directly”, I mean emerging out of Vibration (as “source/substance”);

By “indirectly, I mean emerging out of a vibration that emerges out of Vibration (as “source/substance”) or emerging out of a combination of vibrations that emerged in this manner

This Creative Process being an iterative process, meaning that once emerging directly or indirectly from Vibration (V) and its Potential (P), these vibrations (each a v) are always:

(i) combining/separating or remaining in an in potentia vibrating existential state (p) until combining or separating; and,

(ii) exhibiting an Historical Bias favoring selections previously made.

This Historical Bias (this natural bias) being one of the vibrating characteristics that each vibration is always exhibiting in its unique way....selection by selection.¹

II. The Word, Vibration And What Lies Beneath It

If you are inclined to dive deep beneath the “words/symbols/images” -- the sounds/marks/vibrations with meaning -- that create and inform the verbal disciplines called “physics” and the “mathematics” that support “physics”, what you ultimately discover is that at the most basic level of these verbal disciplines called “physics” and “mathematics” lies a simple phrase: wave function -- a wave function best verbally (vibrationally) represented in these “verbal disciplines” by what is now thought of and called “Schrödinger’s Equation”.

A. Within the Context of this Current Kind Of Thinking

1

The phrase wave function is only a phrase comprised of the words wave and function -- nothing more.

2

Within the context of these “verbal disciplines” called “physics” and “mathematics”, a presence called “human” must be learn to shape the verbal code that informs these “verbal discipline”; this “verbal discipline” called “mathematics” complementing this “verbal discipline” called “physics” in its own unique way.

3

This verbal (mathematical) code being comprised of “symbols” and “images” that take many years of “schooling” to understand; thereby obfuscating what is really being said, leaving only those “humans” who really understand this verbal code to have a more verbally informed “glimpse” of what is going on Beneath Words.

4

Nevertheless, within this current kind of thinking in which we presences called “human” are now being “schooled”, these “verbal disciplines” called “physics” and “mathematics” are marvelous achievements of the “human mind” -- achievements that are to be celebrated.

B. However, Within the Context of this New Kind Of Thinking:

1

We vibrations called “human” can “think” of the wave function as really representing/standing in for Vibration as it exists in it in potentia (vibrating) existential state prior to acting upon itself through its vibrating interacting (selecting) process.

2

Similarly, we vibrations called “human” can “think” of the wave function as really representing/standing in for each vibration that emerges, vibrationally, from Vibration and that exists, vibrationally, in its in potentia (vibrating) existential state prior to acting upon itself through this vibrating interacting (selecting) process....in its own unique way.

3

In other words, in each present moment called “Now”, we vibrations called “human” not only really think in “our minds/verbal realities” (Above Words) about who “we” really are but also really experience in “our bodies/brains” (Beneath Words) who we really are....

....that being as is the case with all vibrations....

....vibrations emerging from Vibration.

4

Each vibration emerging directly or indirectly from Vibration; Vibration existing in an in potentia (vibrating) existential state until it acts upon itself through this vibrating interacting (selecting) process and produces

....What Is Real always emerging based upon acts of selecting previously made....

....What is not real remaining in Vibration....in its in potentia (vibrating) existential state until it acts again through its vibrating interacting (selecting) process.

5

Thus, for example, once Vibration (V) acts upon its Potential (P) through this vibrating interacting (selecting) process, there emerges, directly and directly, out of this Creative Process, potentially, an infinite number of vibrations, each Historically Biased in its own unique way.

C. Current Kind Of Thinking Juxtaposed to New Kind Of Thinking²

1. Current Kind Of Thinking

AA

Within the verbal disciplines of “physics” and “mathematics”, the wave function actually exists in each present moment until it collapses through an act of measuring. It is this act of measuring that causes the wave function to collapse and produce a “physical reality”.

BB

Within the verbal disciplines of “physics” and “mathematics”, there is no mention of any natural bias emerging through these acts of measuring.

CC

Within the verbal disciplines of “physics” and “mathematics”, Schrödinger’s Equation represents the wave function

2. New Kind Of Thinking³

AA

The wave function actually exists in each present moment. It represents Vibration (V) and its Potential (P) as it exists moment from moment. And it represents each vibration (v) and its potential (p) as it exists moment from moment.

BB

In each present moment called “Now”,

Vibration (V) has the Potential (P) to act upon itself through its vibrating interacting (selecting) process and produce what is real (a vibrating physical reality) and what remains in its Potential (P)

And

Each vibration (v) has the potential (p) to act upon itself through its own unique vibrating interacting (selecting) process.

CC

The best equations -- the best formulas -- by which to represent this vibrating phenomenon are the two formulas

VP:+/- vp:+/-

DD

It is this vibrating interacting (selecting) process that “collapses the wave function”; each act of selecting equating to an act of measurement when considered within the vibrating verbal disciplines of “physics” and “mathematics” and the current kind of thinking that supports these verbal disciplines.

EE

Each vibration (v) emerging directly or indirectly from Vibration (V) collapses its wave function when it acts upon itself through its own unique vibrating interacting (selecting) process and performs an act of selecting (called an “act of measuring” in “physics”).

FF

In this vibrating reality called “physical reality” it is each vibration’s act of selecting (a vibrating act) that cause its wave function to collapse and naturally bias “it” in such a way that when “it” acts upon “itself” through vibrating interacting (selecting) process (this Creative Process) in the same way in the next moment (and then the next in an iterative way) what “it” experiences is similar (not identical) to what it produced in the preceding moment.⁴

It is as simple as that;

Yet, it is not that simple.

CONTENTS

PROLOGUE

SOME VERBAL STATEMENTS

SOME ADDITIONAL THOUGHTS

(CONCERNING MEASUREMENT)

YOUR JOURNEY, BENEATH WORDS -- PART EIGHT

BENEATH WORDS, VIBRATION

HUMANITY’S WRONG TURN (REVISITED)

How Shall We Start?

Consider This

More To The Point

COURSE CORRECTING HUMANITY’S WRONG TURN

(USING THE MIND)

A New Kind Of Thinking

A Shift In Thinking

A New Story

A New Model Of Reality

THE MATTER OF PROOF

A CLOSING STATEMENT

EPILOGUE

MOVING ON

ACKNOWLEDGEMENTS

SUGGESTED READINGS

POST LOGUE

“Everything in Life is Vibration.”

Albert Einstein

PROLOGUE

By reading Beneath Words: What Lies There, the first book in this twelve-book, you (the reader of these words) embarked on a journey:

A journey in which you have been introduced to a new way of thinking about the words, the symbols and the images that inform your “thinking” and a new model of reality implicated by this new way of thinking;

A new kind of thinking and a new model of reality that is offered for the purpose of supplementing the current kind of thinking in which you and all of humanity is currently being schooled.

I, the writer of these words, call this journey: Your Journey, Beneath Words. The internet is the vehicle through which your journey, Beneath Words, is presented; more specifically, the Center For Vibrational Studies’ website:

www.centerforvibrationalstudies.com

By reading the first four books in this twelve-book series, you are now “mindful” that what are now called “words”, “symbols” and “images” are really vibrations with meaning pointing to a vibrating reality in which “your body” and “your brain” dwell, as vibrations; a vibrating reality that is always emerging from a vibrating source/substance (Vibration) pursuant to a vibrating interacting process.

The next four books in this series strings these vibrations with meaning called “words/symbols/images” together in different ways so as to give you another perspective of what it means to dive deep beneath “words”, “symbols” and “images” into what lies there. Along the way, you (the reader of these words) will be diving deeper and deeper beneath these vibrations with meaning into the vibrations that lies there and the Vibration that is their “source and substance”.

The last four books in this series contain the most tedious parts of Your Journey, Beneath Words since it is in these parts of your journey that you will be diving very deep beneath these vibrations with meaning into the vibrating reality that lies there for purposes of understanding how this vibrating reality emerged and continues to emerge from Vibration as its source/substance.

Concerning The Center For Vibrational Studies

The Center For Vibration Studies publishes books written by the author of this book. Each book is comprised of “words”, “symbols” and “images”; the purpose of which is to use these “words”, “symbols” and “images” to “prove”

Not only that “words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning that both create and inform the “verbal reality” and “mind” of each presence called “human”

But also to prove that each something of substance that lies beneath these vibrations with meaning is a vibration.

The “word”, the “symbol” and the “image” being a vibration superposed upon a vibration that lies beneath “it”; the former (the vibration with meaning) pointing to the latter (the vibration -- the vibrating something of substance”).

Meaning

That at its most fundamental level of existence, each vibrating something of substance is a vibration....a vibrating bit of information (a “vibe”) that can be communicated about through these vibrations with meaning once they emerge; each “body”, each “brain”, each “mind” and each respective “reality” in which “it exists” being no exceptions.

The mission of the Center being to prove why this “Meaning” is true as well as to prove that

the source/substance of all that exists is Vibration since all vibrations with meaning point to it;

the process by which Vibration acts upon itself and through all that emerges from it is the same process by which each of we presences called “human” produces his/her vibrations with meaning....that process being a natural selecting process....a natural process of renormalizing...that is really a vibrating interacting process.

More To The Point

Most likely, if you, the reader of these words, have found this book, you have done so because you are interested in the subject of vibrations and the word, vibrational, attracted you to the Center’s website; the Center’s website being the only place where this book is currently being published.

Your interest may be that of a scientist or a physicist who understands that each something of substance that is the subject of an act of sensing (e.g. an act of observing) has vibrating characteristics that are unique to “it”....your goal being to identify the true nature of each something of substance.

Or your interest in vibrations may have arisen through your sensing that vibrations and their vibrating characteristics are the foundation of a musical scale or simply due to the fact that the music you label “good” or “bad” produces within you “good vibes” or “bad vibes” and that “good vibes”/“bad vibes” emerge in you as you are having a relationship with another or when you are experiencing being “healthy/not healthy” or “happy/not happy”.

However, no matter how it comes to be that you entered the Center’s website, recognize that the writings that are appearing on the Center’s website are based upon a new kind of thinking to which “your mind” is now being introduced; a new kind of thinking that supplements/complements the current kind of thinking in which “your mind” has been, and continues to be “schooled”....this new kind of thinking embracing these “thoughts” as “facts”:

Absent the presence of “words”, “symbols” and “images” nothing can be verbally stated about anything. Present the presence of “words”, “symbols” and “images” anything can be verbally stated about anything.

Beneath Words and the symbols and images that accompany them lies a single physical reality that is always emerging from a single source and substance.

The role of “the mind” is to produce those “words/symbols/images” that best simulate this single physical reality and its source/substance.

At its most fundamental level of existence, each expression of all that exists is a vibration having vibrating characteristics by which it can be differentiated from other vibrations; each vibration being a “vibe” (a vibrating bit of information) that is always interacting and interconnecting (communicating) with all other vibrations for as long as it exists -- combining, separating or remaining in an in potential existential state until combining or separating.

Yet,

There is always the matter of proof -- isn’t there;

Of “proving” this verbal statement true”.

The matter of proof being what each

Journey, Beneath Words,

Is About.

SOME VERBAL STATEMENTS

Note To The Reader: The verbal statements that follow will be recognizable to you, the reader of these words, if you have read the first seven books that comprise the series of twelve books of which this is the eighth book. And, if you have read the first seven books of this twelve-book series in the order in which they were published on the Center For Vibrational Studies website, you know that I frequently repeat verbal statements or a series of verbal statements, although I may arrange these verbal statements or series of verbal statements in different sequences. The curious “thing” about “words”, “symbols” and “images” is that once you string them together in certain ways, you have an historical bias favoring the way you string them together. This applies to any kind of thinking including the current kind of thinking in which most of we “humans” are train and the new kind of thinking about which I write. So, to repeat is not unusual; yet, when producing this new kind of thinking, I find that many repetitions are needed for the “message to sink in”; repeating the series of verbal statements that follow being no exception.

1. Two Realities

We presences called “human” now live in two realities: a verbal reality (VR) in which our “minds” dwell and an underlying reality (UR) in which “our bodies” and “our brains” dwell. Absent the presence of words/symbols/images, nothing can be stated about anything (UR exists; VR not exist). Present the presence of words, symbols and image, anything can be stated about anything (UR and VR exist).

Words, symbols and images serve as a bridge linking UR to VR and VR to UR. Absent the presence of words/symbols/images, this bridge would not exist. Presence the presence of words, symbols and images, this bridge does exist, allowing the “body”, “brain” and “mind” of a presence called “human” to interact....to communicate.

Using the “mind” to understand the true nature of VR, UR, the bridge and their source/substance is difficult, particularly since words, symbols and images emerge from UR and are the source of VR -- particularly since it is impossible to use “parts” of a whole (i.e. words, symbols and images) to describe/explain (simulate) the “whole” (i.e. source/substance of all that exists).

Nevertheless, if one of the goals of we presences called “human” is to understand the true nature of VR, UR, the bridge and their source/substance, we must use our words, our symbols and our images.

The problem: Once “the word”, “the symbol” and “the image” emerge and create and inform our verbal realities and minds, our words, our symbols, our images, our verbal realities and our minds keep getting in the way as evidenced by the current kind of thinking in which “our minds” are embedded -- a current kind of thinking that is based only in words, symbols and images rather than in what lies beneath all words, symbols and images and to which all words, symbols and images are pointing (as signs).

A new kind of thinking is needed; one that embraces VR, UR and the Bridge and provides the linguistic mechanics necessary to penetrate the veneer of VR for any purpose; one purpose: to determine the true nature of all that exists including VR (and each “mind” dwelling therein), UR (and each “body” and “brain” dwelling therein) as well as the bridge and each “word/symbol/image” constructing it.

2. Verbal Statement of Problem

Quite a conundrum emerges once a presence called “human” can produce words, symbols and images. Absent the presence of words, symbols and images, nothing can be verbally stated about anything. However, present the presence of words, symbols and images anything can be verbally stated about anything and, potentially, anything verbally stated in the positive can also be verbally stated in the negative.

More to the point: If a presence called “human” produces a story concerning the emergence of anything, another presence called “human” can produce another story to the contrary, usually leading to conflict between these two presences unless through verbal agreement the conflict is resolved.

How does a verbal agreement emerge? One way is for these two presences called “human” to accept, verbally, that a story is true thereby proving the story “true” as between them. Or if these two presences are part of a group of presences called “human”, then the “group” usually determines which story is “true”. Yet, in the case of this group of presences, the problem still exists since one particular “group” (tribe, community, nation, state, etc.) still has the challenge of proving true to each other “group” that “its story” is “true” and their story” is “not true”.

And so this “story” goes -- individual setting off against individual -- group setting off against group leading to verbal conflict -- physical conflict -- war -- unless or until a verbal agreement is reached....yielding “peace” for a while.

Yet, there is something strange about this “story” of verbal conflict leading to physical conflict:

Absent the presence of words, symbols and images, there would exist no stories -- no verbal agreements -- no languages; yet, we presences called “human” would still be present as evidence by the presence of an “infant” who emerges, at birth, without any words, symbols or images by which it can state so.

Thus, it seems important to answer these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

~~~

Nevertheless, once an answer to either of these questions is proposed, this conundrum -- this problem -- continues, shifting to challenging any story that strives to answer either question with a contrary story....leading to further conflict (verbal, perhaps physical).

Thus, this “story” of conflict (verbal/physical) emerges over and over, again and again; each verbal story circling in a verbal reality above an underlying reality that lies beneath it

An underlying reality into which all “infants” emerge without having “words”, “symbols” and “images” at their disposal....

An underlying reality in which emerge the “bodies” and “brains” of all of we presences called “human” and the “bodies/brains” of all other presences existing within our surrounding.

Concerning This Conundrum

The premise of this book and all of the writings appearing on the Center For Vibrational Studies’ website

www.centerforvibrationalstudies.com

is that this “story” of verbal conflict leading to physical conflict will continue to exists among we presences called “human” as long as the current kind of thinking in which we presences called “human” are being schooled/trained (educated) remains embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image” with no verbal agreement existing among “us” as to these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

A new kind of thinking is needed. A new kind of thinking that we presences called “human” can use to answer these two questions, then journey deep beneath words and the symbols and images that accompany them into this underlying reality in which “our bodies” and “our brains” dwell and its underlying source and substance for the purpose of determining their true nature and the true nature of all that exists.

To You, The Reader Of These Words,

Welcome

This book provides an example of this new kind of thinking as does each other writing appearing on the Center’s website -- each in its own unique way.

Each book and each writing being a journey;

a Journey,

Beneath Words.

3. Author’s Note

Diving deep Beneath Words and the symbols and images that accompany them is “hard work”, particularly if your mind has been trained to treat each word, each symbol and each image as just a word, symbol or image – nothing more.

Along the way on this Journey, Beneath Words, you (or more particularly, “your mind”) has been introduced to many linguistic mechanics (each a linguistic tool) that I use when structuring a verbal statement.

Each linguistic tool has had a purpose: that being to disrupt the cadence of your “reading style” so that, instead of simply skating along the surface of the “words”, “symbols” and “images” that inform the verbal statement, you (or, more particularly, your mind) can dive deep beneath these “words”, “symbols” and “images” – particularly the “words”, “symbols” and “images” that are being distinguished in this manner.

For example, the verbal statement may be as simple as:

I see a tree

with the words “see” and “tree” being highlighted through the use of quotation marks (“ ”) so that the verbal statement reads: I “see” a “tree”.

By now, you, the reader of these words (or, more particularly, your mind) should understand that the act of seeing is a vibrating act (as is any act of sensing) and that the “tree” is a vibration that is being vibrationally sensed by you (or, more particularly, your body) from your body’s own unique perspective as your body ( a vibration) interacts vibrationally with the vibration called “tree” in a manner orchestrated, vibrationally, by this vibration called “your brain”.

Thus, buried beneath this verbal statement

I see a tree

is a much deeper, more vibrant meaning; the verbal statement simply being a “short-handed” way of describing and explaining (simulating) what is happening when the “I” that is “you” sees a tree.

In some present moment called now....in every “tribe” or “community”....there was a moment when two or more of its members (each a vibration) shared a common vibrational experience of vibrationally sensing a vibration (a vibrating something of substance) as they were interacting with this vibration (this vibrating something of substance). It was in that moment when pointing to this vibration (this vibrating something of substance) that one of these members produced a “specific vibration” for the purpose of identifying this vibration (this vibrating something of substance) and the other members accepted this “specific vibration” for that purpose.

Buried within the history of each language of every “tribe” or “community” that has (or has had) a language of its own is such a moment; that moment being the “beginning” of “its collective mind” and “its collective verbal reality”.

In this sense, once a specific vibration in the form of a specific sound or a specific mark is superposed upon a vibration that lies beneath it, this specific vibration with meaning has a “life” of “its own”; the English word “tree” being one example of a vibration with meaning that, substantively, can now be translated into the “words” of the “languages” of other “tribes” and “communities”.

~~~

In those moments prior to the first vibration with meaning emerging from a “human body”, the method of communication among these vibrations called “human” may have been accomplished vibrationally through what is now thought of and called “gesticulation” or “pantomime”. However, in those moments prior to the first vibration with meaning emerging, there existed no human “mind” nor did there exists any “verbal reality” in which the “human mind” could exists”.

Before a “human mind” and “its verbal reality” could emerge, a vibration (now thought of and called “human”) had to produce a vibration with meaning (the first word). Then, one “human” having done so; others followed; there being many divergent minds and many divergent verbal realities emerging in each “human tribe” and each “human community” until that moment when “two human minds” accepted (through verbal agreement) that a specific vibration with meaning that each member could “sound” or “mark” in his/her own unique way was the best vibration with meaning to represent a vibration (e.g. a “tree”) that “their bodies” were vibrationally sensing, each in its own unique way.

It was then....in that moment....that the first language emerged.....followed by the emergence of many “languages” in many “tribes” or “communities” produced in the same or a similar manner.

It is in this way each of we presences called “human” learned to speak “in code”....to speak in a language in a short-handed manner; a language based upon a verbal agreement grounded in vibrations with meaning that “we” have “in common”.

In this sense, you, the reader of these words (or, more particularly, your mind) should now understand that “words/symbols/images” and the verbal reality/mind” created and informed by “them” are the ultimate linguistic tools and that “languages” are the ultimate linguistic mechanics. “They” allow you to speak in code concerning what is happening in “your life”.

However, for any verbal statements to be proved “true” as between “your mind” and “my mind” (including the verbal statements previously made in this section), we must be able to produce these vibrations with meaning called “words” that inform these verbal statements and then have “our minds” collectively accept (through verbal agreement) that these verbal statements are “true”....

....just like before the vibration that is being sensed, vibrationally, by “our bodies” in a manner orchestrated by our “brains” can be called a “tree” we must each be able:

(i) to produce this sound/mark/vibration (the word “tree”); and then

(ii) to accept (through verbal agreement) that the word, “tree” (as among ourselves) is the best word -- the best vibration with meaning by which to represent this vibration now called “tree”.

Not an easy task, yet that is the way each language has emerged....by verbally agreeing not only upon what is the best “word” to represent a vibration but also how to “string together” this “word” with other “words”, “symbols” and “images”.

4. Right/Wrong

“Everything in Life is Vibration.”

Albert Einstein

Einstein had it “right”; not in “the word” but in what lies beneath “the word”.

What is true, is that Beneath Words there exists a source/substance that is always present....no matter what that presence is called. You and your tribe or community or group may call this source and substance by a name that is different from the name that I or my tribe/community/group superpose (project) upon “it”.

Nevertheless, beneath the words, symbols and images that create and inform the verbal reality and mind of a presence called “human” and his/her tribe community or group....beneath the words, symbols and images that create and inform each language of each tribe/community/group and its members... lies a common source/substance.

It is to this common source/substance that all vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” are pointing....like flashing “signs”.

That common source/substance being Vibration....

....Vibration acting upon itself and producing this underlying reality in which all presences dwell as vibrations pursuant to the same process by which each of we presences called “human” act upon himself/herself, using his/her body/brain, to produces these vibrations with meaning called “words/symbols/images” that both create and inform his/her verbal reality and mind....

....that process being a vibrating interacting process that is always occurring in each moment called Now....

....notwithstanding it is easy to “think otherwise”.

“We die. That may be the meaning of life. We do language. That may be the measure of our lives”.

Toni Morrison

__________

*Indeed, the “words”, “symbols” and “images” that inform “your language” is your ultimate “measuring tool”.

SOME ADDITIONAL THOUGHTS

(CONCERNING MEASUREMENT)

Within the collective “verbal reality” and “mind” of our “physicists”, in order for something of substance to be “measured” as “real”, this something of substance must be vibrating. In those moments in “human life”....before the “human mind” imagined and then created sense enhancing devices such as the microscope, the telescope and the super colliding superconductor....many “things” of “substance” were vibrationally real; yet, they was no acceptable way of “measuring”:

What Was Real/What Was Not Real

In those moments, many “human minds”....while dwelling in their separate “verbal realities”....engaged in verbal conflict over what was “physical” (“what was real”) and what was “metaphysical” (“what was not real”); some of these verbal conflicts manifesting in “the physical” (e.g. torturing or burning at the stake those “humans” who were labelled as “blasphemous” or a “witch”). With the creation of sense enhancing devices, such actions have tended to abate....somewhat.

Yet, this historical conflict remains as evidenced by the numerous “separations” that remain: an example being the fine line between what is labelled “physical” versus “metaphysical”; other examples being

The separation of “church” and “state”

The separation of the “spiritual” from the “secular”

God/No God

In fact, a similar conflict is presently ongoing in the “minds/verbal realities” of many “physicist” as they verbally conflict over whether a particular “creation story/model of reality” (e.g. “String Theory”, “Quantum Gravity”, etc.) is real/not real....provable/not provable.

And, even though there is a collective verbal agreement among these “physicists” (or at least most of “them”) that for any something of substance to be real it must be vibrating, there is great resistance to accepting through verbal agreement that each vibrating something of substance is really a vibration that has vibrating characteristics unique to “its species” and to “it”. Indeed, there is even greater resistance to the “thought” that

What is called “reality” is really a vibrating physical reality” that emerges our of an underlying physical phenomenon -- an underlying physical presence -- that really is what is now thought of and called

Vibration

~~~

In the daily lives of we vibrations called “human”, “our minds” use “words”, “symbols” and “images” to “measure” every vibrating something of substance that we sense, vibrationally without giving thought to the fact that “words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning that emerge from “our bodies” in a manner coordinated by “our brains” and that point to the vibrating reality in which “our bodies” and “our brains” dwell (as vibrations).

Indeed, that may have been what Albert Einstein was implying when he stated:

“Everything in Life is Vibration.”

~~~

“Words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning. They emerge from “the body” in a manner coordinated by “its brain”. They both create and inform these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind” (each a vibration); the latter dwelling in the former. It is within each “mind” that these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” equate to vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” through which each “mind”....while dwelling within its “verbal reality”....tells its stories concerning “what is real/what is not real” from its verbal perspective.

Every “mind” has “its verbal reality” and “its story”. Since there are an infinite number of “words”, “symbols” and “images” that, potentially, can emerge from the “body” in a manner coordinated by “its brain”, there are, potentially, an infinite number of “minds”, “verbal realities” and “stories” that can exist.

So....in this present moment called “Now”, “your mind” may be “thinking”, inquisitively:

What is a “story”?

The answer:

Every verbal statement is a “story”.

Examples:

“My name is Bill.”

“The world is flat.”

“The cow jumped over the moon.”

The problem:

How do you prove a story, “true”.

The “truth”:

The only way two or more “minds” can prove any story “true”

Is to verbally agree that the “story is true”.

Humanity’s Wrong Turn occurred (a long time ago, I “think”) when it began treating “the word”, “the symbol” and “the image” as being only a “word”, “symbol” and “image” -- nothing more. Rather than treating the “word”, “the symbol” and “the image” as being vibrations with meaning pointing to a vibrating reality whose source was Vibration.

Yet, Humanity’s Wrong Turn is only a “story”....that remains only a “story”....until it is accepted as “true”. Indeed, a similar statement applies to each verbal statement that comprise your journey, Beneath Words; the “writing” that follow and the writings that appear on the Center For Vibrational Studies website being my offering of “proof”....in “story” form....that these verbal statements are “true”.

More To The Point:

The current kind of thinking that we “humans” engage in is a “way of thinking” embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image” -- nothing more. The result is that “our minds” remain in “the word”, “the symbol” and “the image” rather than in the sounds/marks/vibrations with meaning that create and inform “them” (and the “verbal realities” in which they exist).

In this sense, since there are, potentially, an infinite number of “verbal realities” and “minds” that can exists, the verbal conflicts that exist are explicable since every “mind”....from its own, unique perspective...is using the words, symbols and images that create and inform “it” and “its verbal reality” in the manner in which “it” has either “learned” or “been taught”.

Thus, it makes sense to for we “humans” use “our minds” for the purpose of adopting a “new way of thinking” in order to course-correct the many problems that “we” now encounter using “our current way of thinking”.

In fact, this may be what Albert Einstein had “in mind” when he stated:

“We cannot solve our problems with the same thinking

we used when we created them.”

And what Alfred North Whitehead had “in mind” when he stated:

“It is the task of reason to understand and purge

The symbols on which humanity depends.”

Although we “humans” may strive to dive deep into the “essence” (the “true nature”) of the “reality” in which “we” live using “words”, “symbols” and “images” to do so, we “humans” will continue to circle over what lies beneath “our words”, “our symbols” and “our images” until we arrive at a new kind of thinking that embraces all “words/symbols/images” as sounds/marks/vibrations with meaning and embraces “all that exists” as emerging from the same source/substance....that source substance being Vibration.

Nikoli Tesla stated:

“If you want to find the secrets of the universe, think in terms

of energy, frequency and vibration.”

Einstein, through the equation: E=MC², verbally stated that under certain conditions (boundary conditions....i.e. at the speed of light in a vacuum) that mass (M) and energy (E) are equivalent. Most “minds” (at least within the “scientific community”) have now accepted (through verbal agreement) that this verbal statement (this “equation”) is “true”.

It’s a simple step “to think” in terms of vibration called “Light” (C) being a part of Vibration as source/substance with C, M and E emerging from it.

And, it’s a simple step from there, “to think” that each vibrating something of substance is a vibration having vibrating characteristics (e.g. “frequency”) unique to “it” and by which “it” can be identified.

However, It takes a new way of thinking to do so....a new kind of thinking to supplement and thereby override the historical bias embedded in the current kind of thinking in which we “humans” have been schooled.

It is to that new kind of thinking that your Journey, Beneath Words, points.

It is in that new kind of thinking in which you are now engaged.

YOUR JOURNEY, BENEATH WORDS

PART EIGHT

VIBRATION

YOUR ITINERARY

BENEATH WORDS, VIBRATION

HUMANITY’S WRONG TURN (REVISITED)

How Shall We Start?

Consider This

More To The Point

COURSE CORRECTING HUMANITY’S WRONG TURN USING THE MIND

A New Kind Of Thinking

A Shift In Thinking

A New Story

A New Model Of Reality

THE MATTER OF PROOF

A CLOSING STATEMENT

Beneath Words, Vibration

In the beginning of each verbal reality is “the word”;

Each word being a vibration (a “vibe”) -- a vibrating bit of information

Pointing to

Vibration

As the source/substance

Of

All That Exists

I

Humanity’s Wrong Turn

Revisited

Krishnamurti: “How shall we start? I would like to ask if humanity has taken a wrong turn.”

Bohm: “A wrong turn? Well it must have done so, a long time ago, I think.”

The Ending of Time, A Dialogue Between

J. Krishnamurti & Dr. David Bohm

Harper San Francisco, 1985

CONSIDER THIS

Absent the presence of words, symbols and images, nothing could be verbally stated about anything. Present the presence of words, symbols and images, anything can be verbally stated about anything. Thus, it seems important to answer these two questions:

From whence do these presences called words, symbols and images emerge?

What is their true nature?

More to the point: Absent the presence of words, symbols and images, nothing could be verbally stated about anything by a presence called “human” nor could this presence called “human” verbally state

“I am a presence called human;

I have a body, a brain and a mind.”

Yet, this presence called “human” would still exist, independent of any “word”, “symbol” or “image” superposed (projected) upon “him/her” -- the words, “presence”, “human”, “body”, “brain”, “mind”, “him/her” being no exceptions.

Witness a presence called “infant”, at birth, and even before birth, at its conception. This presence exists, notwithstanding it has no words, symbols and images at its disposal and this presence exists independent of any “words”, “symbols” and “images” superposed (projected) upon “it” by one or more other presences called “human” -- the words, “zygote”, “fetus”, “infant”, “newborn”, “baby” being no exceptions.

Thus, it also seems important to answer these two questions:

From whence do we presences called “humans” emerge?

What is our true nature?

~~~

Using “the word”, “the symbol” and “the image”, we presences called “human” have sought to explain and describe in a coherent manner our emergence and the emergence of “the word”, “the symbol” and “the image”. These efforts have been preserved throughout the ages in what can now be thought of and called “speculative philosophies”, “theologies”, “scientific treatises”, “mathematical equations” and “pictures” -- yet, at no point during these “ages” have we presences called “human” accepted (through verbal agreement) the answer to these four basic questions:

From whence do these presences called words, symbols and images emerge?

What is their true nature?

From whence do we presences called “humans” emerge?

What is our true nature?

More to the point: Don’t you find it curious that, despite the presence of all of these “speculative philosophies”, “theologies”, “scientific treatises”, “mathematical equation” and “pictures”, we presences called “human” have not been able arrive at a collective agreement as to the answer to these four questions.

To be sure, “we” have had many conflicts over the answers to these questions -- some verbal/some physical. Yet, despite our best efforts to avoid these conflicts using “the word”, “the symbol” and “the image”, these conflicts remain.

Now Consider This

Absent the presence of words, symbols and images, nothing can be verbally stated about anything. Presence the presence of words, symbols and images, anything can be verbally stated about anything and anything verbally stated in the positive can be verbally stated in the negative -- naturally leading to conflict between any two presences that adopt contrary verbal positions; examples being

“Am/Am Not”

“True/Not True”

“False/Not False”

“Fake/Not Fake”

“Yes/Not Yes”

“No/Not No”

“God/Not God”

“Way/Not Way”

“+/-”

More to the point: Absent the presence of words, symbols and images, there would exist no verbal reality in which your mind dwells nor would there exists the spoken word/symbol/image or the written word/symbol/image; yet there would exist an underlying reality in which what is now thought of and called “your body” and “your brain” dwell.

Even More To The Point: Absent the presence of words, symbols and images, nothing could be verbally stated about anything nor could it be verbally stated that “something emerged from nothing”. Present the presence of words, symbols and images, anything can be verbally stated about anything; an example being “something emerged from nothing”.

Recognizing that absent the presence of words, symbols and images, nothing could be verbally stated about anything, it would seem relevant that any speaker/writer of “the word”, “the symbol” or “the image” would start with an answer to the first two questions:

From whence do these presences called words, symbols and images emerge?

What is their true nature?

My answer: at least an answer for you, the reader of these words, to consider, while reading the balance of this book and all writings appearing on the Center

For Vibrational Studies website:

Words, symbols and images are vibrations with meaning.

They emerge out of the body in a manner coordinated by its brain.

They create and inform two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind” in which these vibrations with meaning (called “words”, “symbols” and “images”) serve as vibrating linguistic lenses (called “projections”, “measurements” and “thoughts”)

Through which the “mind” views the underlying reality in which “its body” and “its brain” dwells

And

By which the “mind” produces its “stories” concerning this underlying reality and its “source/substance”.

Simply stated: What are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” are really vibrations with meaning. Once emerging from the body in a manner coordinated by “it brain”, they form a bridge linking each vibrating verbal reality (VVR) in which a “mind” dwells with the source and substance of this single vibrating underlying reality (VUR) in which each “body” and “each brain” dwells.

What is the true nature of this “source/substance” out of which “all that exists” emerges? Although there is no way by which this “source/substance” can be captured whole using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” since “they” emerge from “it”....

....the best word by which to simulate the source and substance of all that exist is the word, Vibration since all vibrations with meaning point to it....

....the letter v being capitalized in honor of this underlying physical phenomenon -- this underlying physical presence -- called

“vibration” being the source and substance of all that exists.

Meaning each expression of “all that exists” is a vibration that is vibrating.

Humanity’s wrong turn occurred when we presences called “human” collectively began treating VVR as real and VUR as surreal; when we presences called “human” collectively began treating “our verbal realities” and “our minds” (VVR) as dominant and the reality (VUR) in which “our bodies/brains” dwell as subservient to VVR and all “minds” dwelling therein; when “we” (or more particularly our individual and collective “minds”) produced a way of thinking (the current kind of thinking) that is embedded only in the word, the symbol and the image rather than embracing another way of thinking (a new kind of thinking) that embraces “each word”, “each symbol” and “each image” as a “vibration” superposed upon a vibration -- a vibration with meaning.

What Is True?

The “true nature” of all presences (no matter by what “name”, “number” or “species” they are called) is vibration; each of we presences called “human” and “our bodies”, “our brains” and “our minds” being no exceptions.

Each presence (no matter what its “name”, “number” or “species”) is always expressing itself as a vibration having vibrating characteristics that are unique to it and by which it can be sensed by a “body/brain” (dwelling in VUR) while being identified by a “mind” (dwelling in VVR) using the vibrations with meaning (the word/symbols/images) that create and inform it.

Meaning

Each presence (as a vibration) is always emerging from an underlying physical phenomenon -- an underlying physical, vibrating presence -- that is (and is always) expressing itself as Vibration

....a vibrating physical presence that is always present and sensed as being present by each body and each body with a brain dwelling in VUR....

....a vibrating physical presence that is always present and can be identified as Vibration by each mind dwelling in VVR....

If that mind would only listen.

In VUR,

Absent VVR,

The body and its brain

Is always listening -- sensing

As the body is interacting with its surroundings

In a manner orchestrated by its brain

In VUR,

Present VVR,

The body and its brain

Is always listening -- sensing

As the body is interacting with its surroundings

In a manner orchestrated by its brain

However,

In VVR

If Not Careful

The mind

Using its current kind of thinking

Can interfere with its body/brain’s listening -- its sensing;

A listening/sensing emerging in VUR

To avoid this interference pattern

And

Course Correct

Humanity’s Wrong Turn

The mind needs

A New Way Of Thinking

A New Kind Of Thinking

That coherently links

“The Word”

With

What Lies Beneath

“The Word”.

In Summary:

In VUR, absent VVR, each expression of all that exists is a vibration having vibrating characteristics unique to it....a vibrating bit of information interacting, interconnecting and communicating vibrationally with all other vibrations in its surroundings....what is now called “the body” and “its brain” being no exception.

In VUR, present VVR, each expression of all that exists is a vibration having

vibrating characteristics unique to it, a vibrating bit of information interacting, interconnecting and communicating vibrationally with all other vibrations in its surroundings....what is now call “verbal reality”, “mind” and “its stories” being no exceptions.

In VUR, absent the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, nothing could be verbally stated about anything nor would VVR exists nor would there exists these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”; the latter dwelling in the former. Nor would there exists the potential to superpose in VVR any vibration with meaning upon a vibration dwelling in VUR.

In VUR, present the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, anything can be verbally stated about anything within these two vibrating existential states called verbal reality and mind and anything stated in the positive can also be stated in the negative.

In VVR, there are, potentially, an infinite number of verbal realities, minds and stories that can emerge since there are, potentially, an infinite number of vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” that can emerge.

Humanity’s Wrong Turn occurred when the collective minds of certain groups of its members (each a presence called “human”) began treating “the word”, “the “symbol” and “the image” as only “a word”, “a symbol” and “an image” emerging from “the mind” rather than as a vibration with meaning (expressed as a “sound” or a “mark”) emerging from “its body” in a manner coordinated by “its brain”.

NOW CONSIDER THIS:

Humanity’s Wrong Turn was perpetuated when the minds of certain of its members (as a group with a collective mindset) accepted through verbal agreement its (the group’s) story concerning the emergence of VUR, VVR and all that exists in both VUR and VVR without a coherent description/explanation (simulation) of how “the word”, “the symbol” and “the image” emerged (i.e. with no thought being given to the fact that each word, each symbol and each image that both created and informed its collective verbal reality, its collective mind and its collective story was a vibration with meaning.

More particularly, Humanity” Wrong Turn has been perpetuated by each of these “groups” asserting dominion over each other “group”, asserting

“my story true”/“your story not true”

Much like a lion asserts dominion over “its territory” through a “sound” and much like a wolf asserts dominion over “its territory” through a “mark”; each presence called “human” (as an individual member of Humanity) and each “group” of presences called “human” now asserts dominion over “its surroundings” in “its” own unique way.

That is “the way” with Vibration and the natural selecting process....the natural process of renormalizing....the vibrating interacting process....by which It (as a “whole”) acts upon its Potential and produces all that exists including Humanity and each of its members (as parts of the whole); it being the same “way” Humanity as a “whole” and each of Humanity’s members (as parts of the whole) act upon their human potential and produce all that verbally exist.

Nevertheless, beneath and above these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, each expression of all that exists emerges from Vibration as a vibrating bit of information interacting, interconnecting and communicating vibrationally with all other vibrations in its surroundings....

....these vibration with meaning serving as bridge linking, vibrationally, what lies below them (VUR) with what lies above them (VVR)....

....the latter (VVR) always pointing to the former (VUR) as source and substance of “them”.

It being the way by which each vibrating something of substance emerges as a vibration having vibrating characteristics by which it can be identified with a vibration with meaning (a vibration superposed upon a vibration)....what are now thought of and called

“bodies”/ “brains”/“cells”/“molecules”/“atoms” /“particles”/“strings”/“waves”

“words”/ “symbols”/“images”/“verbal reality”/“mind”/algorithms

“projections”/“measurements”/“thoughts”/“stories”

“mathematics”/“equations”/“formulae”

“numbers”/“master algorithm”

“Schrodinger’s Equation”

“Boolean Logic”

“yes”/“no

“E=MC²”

“+/-“

Being no exceptions....the symbol “+/-” standing in for representing the fact that within any “verbal reality” and “mind” anything verbally stated in the positive and also be verbally stated in the negative.

Each vibration (no matter what “it” is verbally called) -- in each present moment called “Now” always interacting, interconnecting and communicating with all other vibrations existing in “its surroundings” in that present moment called “Now”....

....each of we vibrations called “human” and our body/brain/mind being no exception....

....it being relatively easy for “the mind” to think otherwise and make “its wrong turn”.

It being relatively easy for a “mind” to forget that all that exists (including “it”) is always interacting, interconnecting, communicating and changing, vibrationally, present moment by present moment.... “its body” and “its brain” being “no exception”.... “your body”, “your brain” and “your mind” being no exception.

Yet,

There is always the “matter of proof” -- isn’t there?

Of proving “true” to all “minds”

What “all bodies” and “all brains” know (sense) is “true”

Something of substance that theses “mind” can know its “true

If “they” will only “listen” and, thereby correct

Humanity’s Wrong Turn

II

Course Correcting Humanity’s Wrong Turn

Humanity Did Make A Wrong Turn:

It Occurred When

Its Mind

Was Ceded Authority Over

Its Body And Its Brain

Course Correcting Humanity’s Wrong Turn

(Using The Mind)

The first step is for the mind through an act of self-reflecting to accept the fact that what is now thought of and called a “word”, a “symbol” or an “image” is really something of substance (a vibration) expressed as a “sound” or a “mark” whose meaning is associated with something of substance that lies beneath “it”; this being the most challenging step for the mind since, by doing so, the mind acknowledges that we presences called “human” may not be the only presences that (i) produce vibrations in the form of “sounds” and “marks” and (ii) associate those “sounds” and “marks” with somethings of substance that lies beneath them....albeit we presences called “human” are the only presences that call these vibrations with meaning “words”, “symbols” and “images”.⁵

The second step is for the mind through an act of self-reflecting to accept the fact that these vibrations with meaning called “words/symbols/images” emerge from “the human body” only after its “body/brain”

(i) can shape Vibration called “Sound/Light” into a specific vibration (a specific sound) using the mechanics of “voice” or a specific vibration (a specific mark) using the mechanics of “hand”; and,

(ii) associate this specific vibration with something of substance that lies beneath “it”.

The third step is for the mind through an act of self-reflecting to accept the fact that the source and substance (Source/Substance) of all that exists is Vibration since all vibrations with meaning are pointing to this fact.

Yet, for this mind, there remains a burden called “proof”;

Of “proving” to all other minds that

What has just been verbally stated is “true”.

Consider This:

With respect to any verbal statement made by “me”, the writer of these words, to you, the reader of these words, the salient question for you to answer is:

Do you (or, more particularly, does “your mind”) verbally agree or not verbally agree with this verbal statement emerging from “my mind”?

Perhaps you do verbally agree, perhaps you do not verbally agree or, perhaps, you do not have enough information by which to verbally agree/not verbally agree, thereby placing you in an in potentia existential state of verbally agreeing/not verbally agreeing until you (or, more particularly, your mind”) selects an answer....examples being

Your mind verbally agrees, thereby accepting (through verbal agreement) that as between “you” and “me”, my verbal statement is “true” for “you” and for “me”.

Your mind not verbally agrees, thereby resulting in verbal conflict.

Your mind remains in an in potentia existential state of

verbally agreeing/not verbally agreeing

Yet,

While this verbally agreeing/not verbally agreeing is ongoing

In VVR,

Each of our bodies/brains are dwelling in VUR,

Interacting with “their surroundings”

In a manner orchestrated by “their brains”.⁶

Now, consider these verbal statements previously presented to you, the reader of these words, for “your mind” to consider:

“It is the task of reason to understand and purge the symbols on which humanity depends.” Alfred North Whitehead

“We cannot solve our problems with the same thinking we used when we created them.” Albert Einstein

“Words, mean. Words point. They are arrows. Arrows stuck in the rough hide of reality.” Susan Sontag

And, then, these verbal statements.

“How shall we start? I would like to ask if humanity has taken a wrong turn? J. Krishnamurti

“A wrong turn? Well it must have done so, a long time ago, I think.” David Bohm

As you (or, more particularly “your mind”) entertains each of these verbal statements, ask “yourself” this salient question:

Do I agree/not agree with these verbal statements?

If “yes”, then why “yes”?

If “no”, then why “no”?

~~~

As you select your answers, recognize that

Absent the presence of what are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” you could not be answering these salient questions nor would “your mind” be dwelling in VVR as “your body” and “your brain” are dwelling in VUR.

Present the presence of what are not thought of and called “words”, “symbols” and “images”, “your mind”, in VVR, has the potential

To agree/not agree with any verbal statement

And

To answer the latter two question (“yes/no”) in, potentially, an infinite number of ways.

Now Consider This:

Once emerging, each “mind” has many ways to “think”, “measure” and “project”; each way, potentially, leading to a lack of coherency between VUR and VVR (or, more particularly between VUR and the “stories” that the “mind” is producing in VVR about VUR).

Humanity’s Wrong Turn is really the result of “stories” that “individual minds” and “groups of minds” have produced throughout “history”: “stories” that shape the vibrating verbal reality (VVR) in which “each mind” dwells in a manner that is not coherent with the vibrating underlying reality (VUR) in which “its body” and “its brain” dwell; “stories” that de-link VVR from VUR and VUR from VVR....

.... “stories” that these “minds” have produced based upon their selecting a way of thinking that treats each “word/symbol/image” as only a “word/symbol/image” and “the Mind” as the creator of “them...

....rather than treating each “mind” as a vibrating existential state created and informed by these “vibrations with meaning” that emerge from “its body” in a manner coordinated by “its brain”.

A New Kind Of Thinking Is Needed

More To The Point:

Once these vibrations with meaning called “words/symbols/images” emerge from a presence called “human”, it becomes relatively easy for the “mind” of this presence to “think” that words, symbols and images are emerging from his/her “mind”. And, it becomes relatively easy for his/her “mind” to construct “stories” to that effect.

In other words, it becomes relatively easy for “the mind” of a presence called “human” to produce a “story” concerning what is happening to him or her as he or she is interacting with his or her surroundings with “no thought” (“no mind”) being given to these facts:

(i) his/her “words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning that both create and inform these two vibrating existential states called “his/her verbal reality” and his/her mind”

(ii) within his/her “verbal reality” and “mind”, these vibrations with meaning equate to vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” through which “the mind” (in each

present moment called “Now”) views and produces “stories” about

Something of substance happening here....Now

With “no thought” (“no mind”) being given to the possibility (the potential) that the “story” being produced in VVR is not coherent with what is really happening then....in that present moment....in VUR

With “no thought” (“no mind”) being given to the fact that the best each of we presences called “human” can do is construct that one “story” that best simulate the emergence VVR, VUR and these vibrations with meaning that link them to a common source/substance to which all vibrations with meaning are pointing....

....a common source/substance that can never by captured whole with these vibrations with meaning since all vibrations of meaning emerge either directly or indirectly from “it”.

Course Correcting

Using A New Kind Of Thinking

Using a current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”, Humanity has made great progress in explaining and describing (simulating) how through the interacting of what are now thought of and called “particles” (the most fundamental of which may be a “string”), there emerges the “atom”, the “molecule” and the “cell” as well as “bacteria”, “flowers”, “trees” and other presences identified by a “name”, a “number” or a “species” -- we presences called “homo-sapiens” or “human” or Humanity being no exceptions.

Yet, by being embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”, there has been no consideration to the fact that “each word”, “each symbol” and “each image” is a vibration with meaning or that these vibrations with meaning serve as a bridge linking VUR to VVR and VVR to VUR or that at their most fundamental level of existence there is really no difference among what are now thought of and called “words”, “symbols” and “image” -- each being a vibration with meaning.

By being embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”, although many problems have been solved using this current kind of thinking, many other problems (each a “conundrum”) have emerged, leading one of the greatest minds ever to exists (Albert Einstein’s mind) to express this verbal statement (or words to that effect):

We cannot solve our problems with the

same thinking we used when we created them

One conundrum that has emerged using this current kind of thinking is the conflict that exists between the Standard Model of Particle Physical and Quantum Mechanics. Consider this verbal statement coming from the mind of Jack Challoner as set forth in his book: The Atom, A Visual Tour (MIT Press, 2018) on page 9....in the Introduction:

“The Standard Model makes sense of the huge menagerie of subatomic particles that exist and has made bold predictions that have been realized, such as the existence of the so-called God particle, the Higgs boson. At its heart are the true “atoms”: the fundamental (un-splittable) particles from which the world is made. Within the Standard Model lies a conundrum, however, for it is based on quantum field theory -- an extension of quantum theory in which particles are not solid objects, but instead manifestations of “fields” that permeate all of space. According to modern physics, then, “atoms” are nothing but waves drifting on an infinite, invisible immaterial sea of potentiality.”

Emphasis added

However,

Whether Or Not You

Agee/Not Agree

With Jack Challoner’s Verbal Statement

Consider This:

The Standard Model of Particle Physics sets forth the basic building blocks (a number of particles having a number of names). Just like each “word” is something of substance that combines with other “words” to create and inform another something of substance called a “phrase”, a “sentence”, a “paragraph” a “book” or a “story”, each “particle” is something of substance that combines with other “particles” to create and inform something of substance called an “atom”, a “molecule”, a “cell”, a “bacteria”, a “flower”, a “tree” or a “presence” that can be identified by a “name”, a “number” or a “species” -- we presences called “homo - sapiens”, “humans” or Humanity being no exceptions.

**********

The “Standard Model of Particle Physics” is a great achievement of the human mind and its current kind of thinking as is the “quantum field theory” (as an extension of “quantum theory”).

However, as long as our “human minds” treat “the word”, “the symbol” and “the image” as only “a word”, “a symbol” and “an image”, conundrums similar to the conundrum that Jack Challoner’s verbal state points to (problems similar to the problems Albert Einstein’s verbal statement points to) will continue to emerge.

As Susan Sontag verbally states:

“Words mean. Words point. They are arrows. Arrows stuck in the rough hide of reality.”

As Alfred North Whitehead verbally states:

“It is the task of reason to understand and purge the symbols on which humanity depends.

**********

Upon “self-reflecting”, a “mind” can “think” of “each word”, “each symbol” and “each image” as being only “a word”, “a symbol” or “an image” (“nothing more). Or, upon “self-reflecting”, a “mind” can “think” of “itself” as being the creator of “the word”, “the symbol” and “the image; the “mind” treating “each word”, “each symbol” as being only “a word”, “a symbol” or “an image” that emerges from “it” (“nothing more”). Or, upon “self-reflecting”, a “mind” can “think” of “itself” as being created and informed by only “words”, “symbols” and “images” (nothing more).

However, upon “self-reflecting”, a mind can use “the word” to attribute “the word”, to another “word”; thereby recognizing that the latter “word” is “something more” than just “a word”....

....leading “the mind”, upon further self-reflecting to “think” of “each word”, “each symbol” and “each image” being “something more” that just “a word”, “a symbol” or “an image”....

....as being a vibration that emerges from the body as a “sound” or a “mark” whose meaning is associated with something of substance

to which the vibration is pointing.

~~~

It is through this latter way “self-reflecting” that a “mind” can also “think” of “itself” as being both created and informed by vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “image”.

It (the “mind”) being a vibrating existential state that dwells in VVR, having emerged out of its “body” in a manner coordinated by “its brain” as “its body” and “its brain” are dwelling in VUR:

Both VVR and VUR emerging from an underlying physical presence

(Vibration) that is always present and exists in an in potentia existential state until It (Vibration) acts upon Its potential (P) and creates and informs all that exists (as vibrations having vibrating characteristics unique to “it”)

Each vibration emerging from Vibration (V) pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is really a vibrating interacting process

This vibrating interacting process being the same vibrating interacting process by which each of we presences called “human” (or, more particularly, his/her “mind”) acts upon “himself/herself” and produces these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” that both create and inform these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”

All verbal realities and all minds including this mind performing this vibrating act of “self-reflecting” within its vibrating verbal reality being

no exceptions.

~~~

Building upon the verbal statements previously stated

The verbal statements

Of Einstein, Whitehead and Sontag

Previously Presented,

Can be paraphrased (reshaped, vibrationally) as follows:

1

We cannot solve Humanity’s problems with the current kind of thinking, measuring and projecting that Humanity has used when we created them -- a new kind of thinking is needed -- one that accepts the fact that what are now thought of and called a “word/symbol/image” are really vibrations with meaning and what is now thought of and called a “verbal reality” and “mind” are really two vibrating existential states -- the latter (the “mind”) dwelling in the former (“verbal reality”):

Each expressing itself in each present moment called “Now” as a “vibration”

There really being no difference among “words”, “symbols” and “images” at their most fundament level of existence, each being a vibration with meaning.

2

It is the task of reason to understand the vibrational impact of these vibrations with meaning -- these vibrating linguistic lenses -- upon which Humanity’s “projecting”, “measuring”, “thinking” and “story telling” depends.

3

Vibrations with meaning mean. Vibrations with meaning point. They create and inform two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”: each verbal reality and mind existing in a vibrating verbal reality (VVR); each vibration with meaning equating to a vibrating linguistic lens pointing to an vibrating underlying reality (VUR) and its source/substance, Vibration (V)

A reality in which what is now thought of and called the “body” and “its brain” emerge as vibrations: each having vibrating characteristics by which it can be identified using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”

Each vibration with meaning equating to a vibrating linguistic lens through which “each mind” can in each present moment produce its story concerning what is happening in that present moment in VUR

There being many “stories” that can be told about VUR in VVR notwithstanding there exists only on VUR that is always emerging from Vibration as source/substance.

**********

Now, the relevant question; it being the only relevant question as it relates to you, the reader of these words.

Do you ____agree ____ not agree with any of the verbal statements previously made in this Section or do you need more information.

Prior to answering this question, what I, the writer of these words, request is that you turn the page and consider the following statements concerning Humanity’s Wrong Turn and a simple “shift in thinking” that course corrects this Wrong Turn.

Course Correcting Humanity’s Wrong Turn

A Shift In Thinking

To you, the listener/reader of these

Vibrations With meaning

(these sounds/marks with meaning),

I would like to confirm my “thought” as fact:

That

Humanity did make a wrong turn?

And that

It happened a long time ago,

Once “the word” was de-linked from the

Something of Substance that lay beneath “it”.

And this wrong turn has led to many problems -- each a conundrum

Problems (conundrums) that exist in VVR

But only when VVR is complementing VUR

Through “the word”, “the symbol” and “the image”.

~~~

Absent the presence of these “words/symbols/images”

These problems (conundrums) would vanish

And we presences called “human” would be just like any other presence

Dwelling in VUR

~~~

However, we presences called “human” do have at our disposal what we now think of and call “words/symbols/images” and we do have our minds and our verbal realities. So best “we” acknowledge what “words/symbols/images really are (vibrations with meaning) and from whence they emerged (“our bodies/brains”). Then move on from there, making a subtle but meaningful shift in “our thinking”

The Shift

Humanity can continue to use its current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”, thereby perpetuating its Wrong Turn. To be sure, above the bridge in VVR, many “minds” will innovate many “ideas” based upon this current kind of thinking while, below the bridge in VUR the “body” implements these “ideas” in a manner orchestrated by “its brain”. Examples are “sense enhancing devices” such as the “microscope”, the “telescope”, the “superconducting supercollider”, “magnetic resonant imaging”, “sonar” and other “people made systems” such “constitutions”, “laws”, “finance mechanisms”, “corporations”, “housing”, “computers”, “social media”, etc.

Yet, these innovations will only lead down “the same ole track” -- a “story” of conflict as each “tribe”, “community” or “group” of we presences called “human” strive to answer these yet to be answered fundamental questions:

What is the substance (source) of all that exists?

What is the process by which all that exists emerges?

What are the rules by which this substance (source) and process interact?

**********

Alternatively, Humanity can choose (act of selection) to course correct its Wrong Turn by complementing its current kind of thinking with a new kind of thinking.

The “shift” is relatively simple. It works this way.

~~~

Instead of continuing to adopt a current kind of thinking that

Treats the most fundamental expression of existence as being something of substance that, once “measured”, is “thought” to be vibrating, having boundary conditions (expressed as a “field”) upon which is superposed (projected) a “word” -- examples being

a “cell” that is “vibrating”

a “molecule” that is “vibrating”

an “atom” that is “vibrating”

a “particle” that is “vibrating”

a “quark” -- “lepton” -- “muon” that is “vibrating”

a “string” that is “vibrating”.

Treats these vibrating somethings of substance as always interacting through different interacting forces called “strong”, “weak”, “electro”, “magnetic”, “gravitational” (both classical and quantum).

And

Treats each vibrating something of substance as emerging from a source/substance yet to be identified; occasionally called “nothing”....many times called “something” -- using “words”, “symbols” and “images” to do so.

~~~~

A new kind of thinking is adopted; one that embraces Vibration as source/substance, each something of substance being a vibration that emerges from it pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is actually a vibrating interacting process called by many “names” (e.g. “evolution”, “creationism”, “bio-mimicry”, “mimicry”, “interacting force”, etc.); each vibration as it emerges and for as long as it exist expressing vibrating characteristics that are unique to it and by which it can be identified (projected upon/measured/thought about) using vibrations with meaning called “words/symbols/images” -- but only after these vibrations with meaning emerge from a vibration called a “body” existing in VUR and create and inform a VVR in which “the mind” dwells.

*****

It is as simple as that

Yet, it is not that simple since

1

Absent the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” nothing could be stated about anything by a “mind” existing in VVR nor could any verbal statement be made by a “mind” existing in VVR nor could any “story” be told by a mind existing in VVR. Nevertheless, VUR would still exists.

2

Presence the presence of these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, anything can be stated about anything, leading to the conclusion that any mind can verbally state anything about anything in either the positive or the negative, meaning that whatever is verbally stated by a mind is

Potentially, true or false

As is any story that a “mind” produces.

3

Leading to the challenge we presences called “human” face when using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and ‘images”:

If we treat these vibrations with meaning as only “words”, “symbols” and “images” pointing to other “words”, “symbols” and “images”, then we become stuck in the “verbal realities and minds that these “words”, “symbols” and “images” create and inform and a current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image” and the “projections”, “measurements”, “thoughts” and “stories” they create and inform.

~~~~

However, if we treat “each word”, each symbol” and “each image” as a vibration with meaning pointing to a vibration that lies beneath it, then we become open to a new kind of thinking that embraces these facts:

1

Each vibration is a bit of information (a “vibe”) that emerges out of an underlying physical phenomenon (Source/Substance) -- an underlying physical presence (Source/Substance) best simulated by the word, “Vibration” since all vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” are pointing to this fact.

2

Each vibration is a vibe that emerges out of Vibration pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is really a vibrating interacting process....a process (Process) by which Vibration acts upon its Potential and produces

what is real and what is not real

what is “true”/not true

3

This vibrating, selecting act best being represent by this equation; it also

being at its most fundamental existential state a vibe)

V(P):+/-

Meaning

In this sense, each vibration is a vibrating bit of information (a “vibe”) expressing vibrating characteristics that are unique to it and by which it can be sensed, vibrationally, as unique.

In this sense, each vibe can be identified, vibrationally, as unique using these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” but only after these vibrations with meaning emerge and create/inform two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”.

In this sense, each vibe once identified by one or more vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” can be viewed by a mind dwelling within a vibrating verbal reality (VVR), using these vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” by which it (a “mind”) can produce its “stories” concerning

What Is Real/Not Real

In this sense, within a vibrating verbal reality (VVR), a “mind” can use these vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses through which it can produce a story concerning this vibrating underlying reality (VUR) in which all vibrations (all vibes) dwell as “vibrating presences”; the following vibes (presences) being no exceptions:

We presences called “human” and these presences called “our words”, “our symbols”, “our images”, “our verbal realities”, “our verbal statements”, “our stories” including these “stories”

Each vibe is moving, vibrationally, in relation to each other vibe (Relativity -- Both Special and General) -- a story that is “true” both in VUR and VVR, assuming all “minds” accept through agreement that this story is “true” for VUR and each VVR

Each vibe is a “presence” that is unique (Qualia) and is moving in relation to all other vibes (each a “presence”) in “its surroundings” (its reality) for as long as it exists; this “sense” being “true” for each reality that these vibes (these “vibrating presences”) both create and inform -- a story that is “true” both in VUR and VVR, assuming all “minds” accept through agreement that this story is “true” for VUR and each VVR.

Each vibe as a vibrating presence is unique no matter by what name, number or species the “vibe” is called, examples of these vibes being

(i) each vibration with meaning and all vibes created and informed by “them” including each “verbal reality”, each “mind” and each “projection”, “measurement”, “thought”, “verbal statement” and “story” that a “mind” can produce;

(ii) each “body”, each “brain”, each “body/brain” out of which these vibrations with meaning emerge; and,

(iii) each “reality” in which a “body” or a “body/brain” emerges as well as all vibes that create and inform these each “body” and each “body/brain” -- examples being what are now thought of and called:

“cells”, “molecules” and “atoms”

“electrons”, “protons”, “neutrons”

“quarks”, “muons”, “leptons”, Higgs Boson”

“strings” and other “strange things”

**********

However,

That is only the beginning;

More to the Point:

The vibrating interacting process is the Creative Process by which each “reality” existing in the Potential of Vibration is expressed as a “reality” having its own unique “history”: each vibe existing within that reality having a history that is unique to it and by which it is shaped; there being, potentially, many “histories” can emerge out of Vibration -- there being many “histories” that have emerged out of Vibration -- the “history” in which we presences called “human” have emerged being unique to “us” as are the “histories” of the vibes that both create and inform “us”.

Yet,

Once again,

There is always the matter of proof -- isn’t there?

Of proving true to a “mind” created and informed by

“the word”, “the symbol” and “the image

What the body/brain always is sensing to be true

Beneath Words and the symbols and images that accompany them.

Each verbal statement and each series of verbal statements sets forth a story. Since there are, potentially, an infinite number of minds dwelling in, potentially, an infinite number of verbal realities in which stories can be told, there are an infinite number of stories that can be told relating to

What Is Real/What Is Not Real

Humanity’s Challenge lies in having “its collective mind” produce that one story that best simulates....in a coherent manner.... the emergence of “all that exists” (the emergence of “everything”) including the “human body”, “the human brain”, the “human mind” and the “words/symbols/images” that both create and inform each “human mind”, “its verbal reality” and “its stories”.

Course Correcting Humanity’s Wrong Turn:

A New Story

What Are Now Thought Of And Called

Words, Symbols And Images

Are Really

Vibrations With Meaning

Pointing To

An Vibrating Underlying Reality

And

An Underlying Physical Presence Called

Vibration;

The Latter (Vibration)

Acting Upon It Potential

And Producing This Underlying Vibrating Reality

Pursuant To A Natural Selecting Process -- A Natural Process of Renormalizing

That Is Really

A Vibrating Interacting Process

It Being the

The Same Process By Which

Each Presence Called “Human” Acts Upon His/Her Human Potential

And Produces

These Two Vibrating Existential States

Called “Verbal Reality” And “Mind

What Is Now Thought Of And Called

The Mind

Is Really A Vibrating Existential State In Which Each

Vibration With Meaning called a “Word/Symbol/Image Equates to a

Vibrating Linguistic Lenses called

A “Projection/Measurement/Thought” By Which

The Mind View And Produces Its Stories.

Many Minds Have Produced Many Stories In VVR

That Are Only Partially Coherent With VUR

Leading To Many Problems -- Each A Conundrum

A New Story Is Need Coherently Linking These Vibrations With Meaning

With VUR and VVR.

A New Story

Each of we presence called “human” has evolved to his/her current existential state (as a vibration having vibrating characteristics unique to him/her) having two vibrating existential states that are now thought of and called a “body” and a “brain”; his/her “body” and “brain” existing in a vibrating underlying reality (VUR) that has emerged from Vibration.

Although there have been many “realities” (many “histories”) that have emerged from Vibration pursuant this vibrating interacting process, the boundary conditions of the VUB in which each of we presences called “human” now dwells are the boundary conditions (the initial conditions) that support each of “us”.

Indeed, each of “us” has a sensitive dependence on these boundary conditions (these initial conditions) as does each other presence who dwells in VUB.

Somewhere along the way within this VUB, a presence called “predecessor” (while interacting with “its surroundings” in a manner orchestrated by “its brain”) superposed a vibration in the form of a specific sound or a specific mark that “it” could produce upon something of substance; the specific sound/mark emerging as this “predecessor” shaped Vibration now thought of and called “Sound/Light” into the specific sound/mark and associated the specific sound/mark with that something of substance.

Most likely, it was a simple “sound” or a simple “mark” whose purpose we presences called “human” will never know. Nevertheless, this act of this “predecessor” set in motion the evolutionary process by which these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” emerge and these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind” emerge....

....this “predecessor” producing this first word by acting upon “itself” and exercising its potential through the same vibrating interacting process that Vibration acts upon itself and produces each reality including this VUB in which “it” and “its successors” dwell.

*****

Assuming his/her “body” and “brain” is healthy, a presence (now called “infant”) emerges, at birth, not only with the ability to produce “sounds” and “marks” but also the potential to associate a specific sound or a specific mark with something of substance to which the specific sound or specific mark is pointing.

Soon thereafter this “infant” (now a “toddler”) learns how to actualize this potential -- typically learning from a “teacher” -- usually his “mama” or “dada” -- as this “teacher” points (signs) to “herself” or “himself” while sounding the specific sound, “mama”, or “dada” (“ma-ma” “ma-ma” -- “da-da” “da-da) over and over again and again⁷.

It is then and only then that this “toddler/child” emerges with his/her own unique “verbal reality” and “mind” -- his/her own unique VVR -- in which he/she is taught to “think” using a current kind of thinking that is acceptable to the “tribe” or “community” in which he/she and his/her “mama” or “dada” now dwell.

With no mind given to these facts and a new kind of thinking

Embracing these facts:

1

What are now thought of and called “words”, “symbols” and “images” are vibrations with meaning.

2

They (these vibrations with meaning) equate to signs (Semiotics) linking VUR with VVR and VVR to VUR vibrationally (Plasticity).

3

It is within VUR that what is now thought of and called the “body” dwells as a vibrating existential state, expressing “itself” in each present moment called “Now” as a vibration having vibrating characteristics that are unique to “it”....

....vibrating characteristics by which “it” is being sensed, vibrationally, by other vibrations in “its” surroundings” as “it” and “they”, while interacting with each other in a manner orchestrated by their “brains”...

....are sensing each other as a vibration having vibrating characteristics unique to “it” and by which “it” can be “distinguished”.

4

It is within VVR that what is now thought of and called the “mind” dwells. It is out of the “body” that “words”, “symbols” and “images” emerge; each “word”, “symbol” and “image” creating and informing each “mind” and its verbal reality. It is within the “mind” that these “words”, “symbols” and “images” serve as linguistic lenses (i.e. vibrating linguistic lenses) through which the “mind” views and produces “stories” (verbal statements) concerning VUR, its source/substance and the source and substance of each presence (i.e. each a vibration having vibrating characteristics unique to it).

*****

All well and good until a “mind” recognizes through an act of self-reflecting that:

Since there are, potentially, an infinite number of “stories” that can be produce within, potentially, an infinite number of “verbal realities/minds” that can emerge due to the fact that there are an infinite number of “words”, “symbols” and “images” that, potentially, can emerge from a “body” in a manner coordinated by “its brain”, then there exist the potential that all of the “stories” currently exists conflict with each other and that none of these “stories” accurately simulate what is occurring in VUR and each “body/brain” existing in VUR....

....thereby potentially creating a risk that the body in a manner coordinated by the brain may be taking actions based upon these “stories” that are not consistent with what is occurring in VUR and each “body/brain” existing in VUR....

Beneath Words

And The Symbols And Images That Accompany Them

And

Beneath Each Verbal Reality, Each Mind And Each Story

Created And Informed By Them

*****

Yet, when upon further self-reflecting this “mind” grasp the fact that each expression of all that exists is a vibration -- a “story”, a “mind”, a “verbal reality”, “a word”, “a symbol”, an “image”, a “body”, a “brain”, a “reality” a “history” -- having vibrating characteristics unique to “it”, it then “dawns” upon “this mind” that all that exists is interacting, interconnecting and communicating, vibrationally, meaning there is the need for this new kind of thinking the subject of this writing.

*****

Yet, once again, the same “refrain”

There is always the matter of proof -- isn’t there?

A matter that is the subject of the verbal statements

That will appear

Once you simply “turn the page”.

The Challenge:

To Prove True This Verbal Statement

And Other Verbal Statements That Emerge Out Of It.

~~~

At its most fundamental level of existence, each expression of all that exists is a vibration that emerges out of Vibration and has vibrating characteristics by which it can be differentiated from other vibrations (by a vibration called the body dwelling in VUR and a vibration called the mind dwelling in VVR:

Each vibrating being a “vibe” (a vibrating bit of information) that is always interacting/interconnecting/communicating with all other vibrations pursuant to what is now thought of and called “an interactive force”, “a natural selecting process”, “evolution”, “creationism”, “bio-mimicry”, “mimicry” or, more appropriately “ a natural process of renormalizing”

That process really being vibrating interacting process by which each vibration emerges from Vibration and, once emerging.

Pursuant to this vibrating interacting process performs one of the following vibratory acts:

Combines with other vibrations through a vibrating act called “resonance”;

Separates from other vibrations through a vibrating act called “interference”

Or remains in an in potentia existential state until it combines or separates.

~~~

The Burden of Proof: To prove this verbal statement “true” to all “minds”.

One way to simulate this physical reality in which “the body” and “its brain” dwells is to use a common language comprised of vibrations with meaning called “symbols” and “images”, placing less dependency upon these vibrations with meaning called words. The language of “mathematics” serves this purpose. However, “mathematics” is just one way. Another way is to string together these vibrations with meaning called “words”, symbols” and “images” together in different ways so as to produce “in the mind” an understanding of what “the body” and “it brain” is sensing beneath these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”. The latter “way” is the “path” that I, the writer of these words, have taken.

Course Correcting Humanity’s Wrong Turn

Using A New Model Of Reality

The hardest “thing” for any mind to grasp is that it is just a vibrating bit of information (a “vibe”) as are the “words/symbols/images that create and inform it as is the “body/brain” out of which “it” and these “words/symbols/images” are emerging as are the “cells”, “molecules”, “atoms”, “particles”, “subatomic particles” and “strings” that create and inform its (the mind’s) “body/brain”.

This awareness begins to emerge within a mind once this “mind” grasps the fact that it and its verbal reality are vibrating existential states that are both created and informed by vibrations expressed as “sounds” and “marks” that emerge from the “body/brain” once “the body” in a manner coordinated by “its brain” can shape Vibration called “Sound/Light” into specific vibrations (specific sounds and marks) and associate those specific vibrations with somethings of substance that lay beneath them.

This awareness continues to emerge in this “mind” once this “mind” embraces a kind of thinking (a new kind of thinking) in which all that exists including “it” is a vibrating bit of information (a “vibe”) that is always interacting/interconnecting (communicating) with all other vibrating bits of information (each a “vibe”).

This awareness continues to emerge within this “mind” as this new kind of thinking reveals to the “mind” (act of self-reflecting) that it and its body/brain are vibrations having the potential to act upon “themselves” in the same manner as Vibration (as source/substance) acts upon “itself”....pursuant to a vibrating interacting process that this “mind” can think of as being a process of renormalizing -- a natural selecting process -- whereby the potential in each vibration and in Vibration is actualized (emerges through vibrating act of selecting).

For it is then and only then that this new kind of thinking reveals to “this mind” that it, its verbal reality, its verbal statements and its stories as well as its “words”, symbols” and “images” and “its body/brain” are vibrating bits of information that are parts of a whole; the “whole” being a vast field of vibes that are always emerging, have always been emerging and will continue to emerge out of Vibration pursuant to this vibrating interacting process -- a “whole” whose “parts” include multiple dimensions of “space/time” that each “mind” can “know”....if it would only “listen”.

The Universe Emerged, Emerges And Continues To Emerge

In This Way

Being a vibe and being a part of a whole comprised of all vibes currently existing, the “mind”, once emerging, can sense, vibrationally, that each expression of all that exists (including “it”) is a vibe having embedded within “it” the “information” necessary to sense (to know) how “it” and all other “vibes” emerged; each “vibe” no matter what its “name” or “number” (including the following “vibes) being no exceptions:

Each word/symbol/image; verbal reality/mind;

Each verbal linguistic lens including each projection/measurement/thought;

Each verbal statement and each verbal story;

Each “algorithm”, “mandala”, “prayer”, “tradition”, “habit”,

Each “design”, “plan”, “specification”, “machine”

Each “microscope”, “telescope”, “sense-enhancing device”

As well as

Each “sound”, “mark”

Each “body”, “brain”, “body with a brain”, “DNA”, “RNA”,

Each “telomere”, “synapse”, “axion”

Each “organism” and each “species” (no matter what their “names”)

Each “cell”, each “molecule”, each “atom”

Each “electron”, each “positron”, “each nucleus”

Each “particle”, each “subatomic particle”

Each “quark”, each “muon”, each “Higgs Boson”

Each “string”, each “thing”

Each “wave” including each probability wave

All emerging out of Vibration pursuant to this natural selecting process, this natural process of renormalizing that each “mind” now understands is a vibrating interacting process by which all vibes emerge.

Constructing A Model Of Reality

Based Upon A Theory Of Emergence

Using these vibrations with meaning called “words/symbols/images”, the “mind” can construct a model of the vibrating reality of which it is a part and in which it and all other presences within it exist as vibes; this “model of reality” simulating how all that exists (including what is now thought of and called the “fabric space/time”) emerge as “vibrating bits of information”.

Model Of Reality

What is now thought of and called “space” and what is called “time” do not exist in an absolute sense. What is now thought of and called Vibration exists in an absolute sense: frequently referred to as “nothing” when existing in its initial in potentia existential state; yet, really “something” when it acts upon itself through a natural selecting process....a natural process of renormalizing....that is really a vibrating interacting process

What is called “space” and what is called “time” emerge out of the interacting among the most fundamental vibrations; those vibes being what are now thought of and called “strings” out of whose interacting emerge the most fundamental dimension of space/time (each dimension of space/time being another bit of information -- a vibe).

Thereafter, as these strings combine to form other subatomic particles, then particles, then atoms, then molecules, then cells, then organisms....each of these categories of “vibes” are supported by dimensions of space/time that emerge through their interacting: each subsequently created dimension of space/time being supported by each previously created dimension of space/time (this gradual unfolding of each dimension of “space/time” emerging pursuant to his natural selecting process....this natural process of renormalizing....that is really a vibrating interacting process by which all that exists emerges from Vibration).

The space/time dimension that supports we “vibes” called “human” emerges as we interact with our surroundings producing what is and can be called three dimensions of space and one dimension of time -- a space/time fabric that is supported by all previously existing space/time dimensions in the order in which each space/time dimension has emerged.

Within each space/time dimension, the vibes supported by that space/time dimension interact with each other heterarchically as each space/time dimension and the interacting vibes supported within it are interacting hierarchically; all within a unified, coherent pattern of vibes interacting with vibes and creating other vibes....that process being a creative process out of which a bias emerges....that bias being an historical bias embedded in each vibe and each space/time dimension favoring selections previously made.

Such is the way of Vibration and its vibrating interacting process; a process by which each “vibe” (a vibration having vibrating characteristics unique to it and by which it can be identified - sensed)

Combines through a vibrating act frequently called “resonance”;

Separates through a vibrating act frequently called “interference”;

Or

Remains in an in potentia existential state frequently called “dissonance” until combining through “resonance” or separating through “interference.

Such is the way of Vibration and its vibrating interacting process; a process by which all vibes (no matter what their name, number or species) emerge in accordance with this rule (the most fundamental of equations):

V(P):+/-

V = Vibration

(P) = V’s Potential

: = Vibrating Interacting Process

+/- = Real/Not Real

It being the same “rule” -- the same “equation” -- by which a presence called “human” acts upon “her/her potential and produces “her/her” vibrations with meaning called “words/symbols/images, “her/his” vibrating existential states called “verbal reality/mind” and “her/his” vibrating linguistic lenses called projections, measurements and thoughts out of which “her/his” verbal statements and verbal stories emerge....there being an infinite number of verbal statements and verbal stories that can emerge (i.e. multiple vibrating verbal realities -- each a vibe)....there being only one vibrating underlying reality (a vibe) emerging from only one vibrating source/substance (Vibration).

Some Information to Think About

Vibrationally

As we move onward.

III

THE MATTER OF PROOF

The matter of proof remains quite the challenge until it becomes apparent to “your mind” that

Absent the presence of words, symbols and images nothing can be verbally stated about anything nor could I, the writer of these words, be making the verbal statement just made; yet, “you” would still exist.

Present the presence of words, symbols and images anything can be verbally state about anything -- an example being “I exist”.

~~~

Say the word, “I” and know that the word, “I” is not the something of

substance that you are.

Say the words, “sound of running water” and know that this phrase is not the something of substance that you sense.

Learning to tease out the distinction between “the word” and what lies beneath “the word” is the beginning.

The beginning of a journey, Beneath Words, into the reality that lies there.

Consider This:

Open any dictionary to the word, “proof” and how this word, “proof” is defined. Consider this definition from Webster’s Ninth New Collegiate Dictionary:

1 a : the cogency of evidence that compels acceptance by the mind of a truth or a fact b : the process or an instance of establishing the validity of a statement esp. by derivation from other statements in accordance with principles of reasoning. 2 obs : EXPERIENCE 3 : something that induces certainty or establishing validity. 4 archaic : the quality or state of having been tested or tried: esp : unyielding hardness. 5 : evidence operating to determine the finding or judgement of a tribunal....

Note how this word, “proof” is defined in terms of other words such as “truth”, “fact”, “evidence”, “experience”, “judgement”, “tribunal” -- each word having its own definition. For example, consider the definition of the word, “evidence” taken from the same “source”.

1 a : an outward sign : INDICATION b : something that furnishes proof : TESTIMONY: esp : something legally submitted to a tribunal to ascertain the truth of a matter...

Observe the following:

(i) Observe how the definition of the words, “proof” and “evidence” are defined in terms of each other (i.e. the word, “proof”, being used to define the word, “evidence” and the word, “evidence”, being used to define the word, “proof”.

(ii) Observe how the word, “tribunal” is used in both the definition of the word, “proof”, and the definition of the word, “evidence”; the word, tribal, being defined by the same “source” (just a few words below the word, “tribe”) as

“a court or forum of justice, something that decides or

determines < ~ public opinion>”

Sounds a bit “tribal” doesn’t it.

Now, note the reference to the word, “mind”, and the word, “tribunal” in the definition of “proof” indicating that “proof” is linked to “tribunal” (“tribe”).... indicating that what is accepted as evidence of “proof” by “one mind” is not sufficient unless one or more other “minds” (“tribunal”/“tribe”) accepts through verbal agreement the evidence of that “one mind’s” proof.

Simply Stated

Proving any verbal statement “true” within any “tribe” or “community” (no matter what the name of the presences populating that “tribe/community”) requires the “tribe” or “community” (either on its own or represented by representatives of the “tribe/community” -- i.e. a tribunal) to accept through verbal agreement the evidence offered. If accepted, the verbal statement is proved true. If not accepted, the verbal statement is not proved true.

A similar statement applies to any story produced by a “mind”; a “story” being comprised of one or more verbal statements -- examples being a “speculative philosophy”, a “theology”, a “creation story”, a “scientific theory”, a “model of reality” or an “equation” (e.g. E=MC2 , Schrödinger’s equation) -- three other examples being a story (Story One) of a “Plaintiff” (Complaint) to which the “Defendant” responds (Answers) with its story (Story Two), whereupon having received both Story One and Story Two, a tribunal (Court) delivers its decision (Story Three).

And, a similar statement applies to any “tribe” or “community” seeking to “prove” its story “true” to another “tribe” or “community”

~~~

And so it goes with this matter of proof, each “mind” of each presence called “human” having the burden of proving its story “true” -- unless, of course, its body in a manner orchestrated by its brain uses physical force or constraint to avoid this matter of proof. Each group of “minds” having the same “choice”.

As for “you” and “me”, what follows is my offering of evidence submitted for the purpose of proving “true” to “you” and any “tribunal” my verbal statements -- my “story”; my “story” being called “Beneath Words, The Journey”.

The Bible -- King James Version -- New Testament -- contains the Book Of John in which John states:

“In the beginning was the Word.”

John 1:1

In his book “How Language Began, The Story of Humanity’s Greatest Invention (Liveright Publishing Corporation, 2017) states

“No, it wasn’t.”

Dan Everett

Thereby setting forth what always happens in the presence of words, symbols and images, that being anything verbally stated in the positive can also be verbally stated in the negative:

“In the beginning was the Word.”

“No it wasn’t.”

Forgetting that, absent the presence of “the word”, “the symbol” and “the image”, nothing could be stated about anything; yet, we presences called “human” would still exists.

So....yes....it is “true” that “In the beginning was the Word”, if, in fact, what is being described is the beginning of Verbal Reality (VR). However, “No, it wasn’t” appears also to be “true” since it appears to be “true” that we presences called “human” would still exists, absent the presence of “the word”, “the symbol” and “the image”.

Yet,

There is always this burden of proof -- isn’t there?

Of proving each verbal statement “true”

To each mind that thinks

The verbal statement

is “false”.

A CLOSING STATEMENT

As Verbally Stated In The Opening Statement

Quite a conundrum emerges once a presence called “human” can produce words, symbols and images. Absent the presence of words, symbols and images, nothing can be verbally stated about anything. However, present the presence of words, symbols and Images anything can be stated about anything and, potentially, anything verbally stated in the positive can also be stated in the negative.

More to the point: If a presence called “human” produces a story concerning the emergence of anything, another presence called “human” can produce another story to the contrary, usually leading to conflict between these two presences called “human) unless through verbal agreement the conflict is resolved

How does a verbal agreement emerge? One way is for these two presences called “human” to accept, verbally, that a story is true thereby proving the story “true” as between them. Or if these two presences are part of a group of presences called “human”, then the “group” usually determines which story is “true”. Yet, in the case of this group of presences, the problem still exists since one particular “group” (tribe, community, nation, state, etc.) still has the challenge of proving true to each other “group” that “its story” is “true” and their story” is “not true”.

And so this “story” goes -- individual setting off against individual -- group setting off against group leading to verbal conflict -- physical conflict -- war -- unless or until a verbal agreement is reached....yielding “peace” for a while.

Yet, there is something strange about this “story” of verbal conflict leading to physical conflict:

Absent the presence of words, symbols and images, there would exist no stories -- no verbal agreements -- no languages; yet, we presences called “human” would still be present as evidence by the presence of an “infant” whose emerges, at birth, without any words, symbols or images by which it can state so.

~~~

Thus, it seems important to answer these two questions:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images?

From whence do they emerge?

~~~

Nevertheless, once an answer to either of these questions is proposed, this conundrum -- this problem -- continues, shifting to challenging any story that strives to answer either question with a contrary story....leading to further conflict (verbal, perhaps physical).

Thus, this “story” of conflict (verbal/physical) emerges over and over, again and again; each verbal story circling in a verbal reality above an underlying reality that lies beneath it

An underlying reality into which all “infants” emerge without having “words”, “symbols” and “images” at their disposal....

An underlying reality in which emerge the “bodies” and “brains” of all of we presences called “human” and the “bodies/brains” of all other presences existing within our surrounding.

~~~

Yet, as this book and all writings appearing on the Center For Vibrational Studies’ website reflects, there is another way -- another path -- that can resolve this conflict if all “minds” would only “listen”.

It is a new story based upon a new kind of thinking that embraces these facts:

1

What are now thought of and called “words”, “symbols” and ‘images” are vibrations with meaning that emerge from the “body” but only after the “body” in a manner coordinated by its brain can shape Vibration called “Sound” and Vibration called “Light” into specific vibrations called “sounds” and “marks” using voice and hand mechanics, the latter (the “hand”) being aided by a marking tool applied to a smooth surface.

2

What are now thought of and called “verbal reality” and “mind” are two vibrating existential states created and informed by these vibrations with meaning; it being within each “mind” that these vibrations with meaning serve as vibrating linguistic lenses called “projections”, “measurements” and “thoughts” by which each “mind” views and produces its stories concerning this underlying reality in which “the body” and “its brain” dwells and their source and substance.

3

The underlying phenomenon that is the source and substance of all that exists is “something” other than “nothing”, it being an underlying physical presence best simulated by the word, Vibration since it is vibrating and all vibrations with meaning are pointing to it (Vibration) as being the source and substance of all that exists (i.e. each vibrations with meaning serving as a sign (Semiotics) pointing to a vibrating reality emerging from this vibrating source and substance.

4

Vibration acts upon its Potential pursuant to a natural selecting process -- a natural process of renormalizing -- that is really a vibrating interacting process by which each expression of all that exists emerges as a vibration....the rules by which Vibration acts upon its Potential being evidenced by the equation: V(P):+/-

5

Each expression of “all that exists” is a vibration having vibrating characteristics that are unique to “it” (Qualia); each vibration moving in relation to each other vibration in “its surroundings” (Relativity) in a

manner orchestrated by “its brain”.

6

Meaning that each of we presences called “human” are now living in two realities: a vibrating verbal reality (VVR) in which our minds dwell; a vibrating underlying reality (VUR) in which our bodies/brains dwell.

Facts that are very difficult for “all minds” to accept through verbal agreement due to the current kind of thinking in which “all minds” are currently being “schooled” -- a current kind of thinking embedded only in “the word”, “the symbol” and “the image”.

Nevertheless, this new story offers another way -- another path -- by which to avoid this conundrum; it being a story that recognizes this conundrum will always exists in a vibrating verbal reality; yet, how this this vibrating verbal reality emerges out of “us” does offer a “clue” as to how this underlying reality emerged out of Vibration.

How To Proceed?

Fortunately, most of we presences called “human” now have these vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” and most of us do have these two vibrating existential states called “verbal reality” and “mind”.

And, fortunately, using these vibrations with meaning as vibrating linguistic lenses, most of us can now measure and think about each something of substance that our bodies/brains” are sensing as being a vibrating something of substance -- a vibrating presence -- upon which we can superpose (project) a vibration with meaning.

Yet, there is a subtle shift in our current way of thinking that must occur. We must supplement our current kind of thinking with a new kind of thinking that embraces each vibrating something of something as a vibration that is vibrating (e.g. a “vibrating string” vs. a “vibration” called “string”).

Nevertheless, there will always remain the matter of proof, won’t there? Of proving true to all minds what has just been verbally stated is true. A proof that will not exists until the collective mind of we presence call “human” accept (through verbal agreement) the fact that each “mind” and “its body/brain” are vibrations that are always interacting, interconnecting and communicating with all other vibrations in “their surroundings” for as long as “they” and “their surroundings” exist.

Some Other Information To Think About

Vibrationally

As We Move On.

[END OF PART EIGHT OF YOUR JOURNEY BENEATH WORDS.]

EPILOGUE

Epilogue

Its Contents

1. Verbal Disciplines

2. Touching The Hand/Mind Of God

3. Best Creation Story/Model Of Reality

4. Something Happening Here -- Beneath Words

5. Collapsing The Wave Function

6. Collapsing Each Verbal Wave Function

7. A Picture/Diagram Paints A Thousand Words

Diagram No. 1: A New Way Of Thinking About Words

Diagram No. 2: Current Way Of Thinking About Reality Using Words

Diagram No. 3: New Way of Thinking About Reality Using Words

Diagram No. 4: New Way of Thinking About What Is Real/Not Real

Diagram No. 5: New Way of Thinking -- Best Story Using Words

Diagram No. 6: New Way of Thinking -- Best Simulation Using Words

Diagram No. 7: What’s Really Happening

Diagram No. 8: What’s Actually Happening

1. Verbal Disciplines

The verbal disciplines of “mathematics” and “physics” are just like any other verbal discipline; “theology”, “philosophy” and “metaphysics” being no exceptions. Each “verbal discipline” sets forth a “verbal story” told from the unique perspective of the “speaker/writer” who has been “schooled” in the verbal discipline using the current kind of thinking upon which that verbal discipline is based.

Each verbal discipline gradually emerges in a “mind” and “its verbal reality” as the “mind” learns how to string together the “words/symbols/images” that comprise its vocabulary (its glossary).

Within a current kind of thinking that treats each “word”, each “symbol” and “each image” as only “a word”, “a symbol” or “an image”, each verbal discipline remains in “the mind” and “its verbal reality”....static....not alive.

However, once “your mind” begins to grasp that “words”, “symbols” and “images” are sounds/marks/vibration with meaning that are superposed on the vibrations that lie beneath them, each verbal discipline become “alive” since....

....not only do these sounds/marks/vibrations with meaning become “alive”, vibrationally, in your mind and its verbal reality;

....these sounds/marks/vibrations with meaning become “alive”, vibrationally, in your body and in your brain.

In other “words”, within this new kind of thinking about which I speak/write and in which you are now engaged through your listening/reading, the “words”, “symbols” and “images” that create and inform each verbal discipline in which “your mind” has been “trained” becomes “alive”, vibrationally.

More particularly, “each word”, “each symbol” and “each image” becomes “alive”, vibrationally, in your body/brain/mind leading you to conclude that Vibration is the answer to the question: What is Life?

Each expression of Life being a vibration having its own unique vibrating characteristics; we vibrations called “human” being no exceptions.

2. Touching The Hand/Mind Of God

Each verbal discipline emerges within a vibrating verbal reality that is unique to the speaker/writer and, assuming there exists a good faith intent of the speaker/writer to sound/mark what he/she is really experiencing in his/her “body” in a manner orchestrated by his/her brain”, then, in reality, each speaker/writer is always interacting/interconnecting/communicating with Vibration, the source and substance of all that exists (i.e. Vibration)....no matter what name is superposed on Vibration by the speaker/writer.

In other “words”, each speaker/writer....as long as he/she is really striving to communicate (Above Words) what he/she is experiencing in his/her “body/brain (Beneath Words)....is interacting with Vibration, either directly or indirectly -- no matter whether this interacting is called

(i) “touching the hand of God”;

(ii) “touching the mind of God”;

(iii) “being a part of a Cosmic Mind or a Cosmic Consciousness”.

The hard part for “your mind” to grasp is that each “mind” of each vibration called “human” is actually using these sounds/marks/vibrations with meaning called his/her “words”, “symbols” and “images” from his/her own unique perspective and that he/she is doing so within these two vibrating existential states called his/her “mind” and his/her “verbal reality” -- “your mind” and “your verbal reality” being no exceptions.

Which brings “us” (“you” and “me”) to this awareness.

Each of we vibrations called “human” is always interacting/communicating with Vibration (as source/substance) from the perspective of his/her own unique “mind”/“verbal reality”.

Each of “us” is always interconnecting with Vibration through his/her

“body/brain/mind”; Vibration (as source/substance) always having a presence in his/her Life no matter what “name” is superposed on it.

3. Best Creation Story/Model Of Reality

Within “each mind” there are many “verbal realities” including the “verbal disciplines” in which “it” has been “schooled; thus, if a “verbal discipline” (existing Above Words) strives to simulate what is really happening Beneath Words, the “verbal discipline” must simulate (Above Words) what is really happening Beneath Words in a vibrationally coherent manner -- failing which there will be “problems”

Each “verbal reality” and each “verbal discipline” is populated with sounds/marks/ vibrations with meaning that are being interpreted in an unique way based upon the unique perspective of the “mind” performing the act of interpreting; each “mind” having its own unique perspective since no “mind” other than “it” stands in the shoes of the “body/brain” from which it emerges.

In other “words”, the “verbal disciplines” that each “mind” has either been taught or adopted can only be taught or adopted based upon how this “mind” interprets the “words/symbols/images” that create and inform the “verbal discipline”....

....each “mind” interpreting these vibrations with meaning from its own perspective....

....each other “mind” interpreting the same “verbal discipline” from its own perspective....its own “view”.⁸

Thus, if I am not educated in the “verbal discipline” of “mathematics”, it becomes relatively easy for “my mind” to “miss the point”....a similar statement applying to all verbal disciplines including “theology”, “religion”, “metaphysics” and “physics”.

And, even if I am educated in these “verbal disciplines”, it becomes relatively easy for “my mind” to mis-interpret what is really being stated in these “verbal disciplines since the interpretation of each “word/symbol/image” that creates and informs “my mind” and each “verbal discipline” in which I have been schooled is based upon the unique perspective of “my body” and “its brain”.

4. Something Happening Here -- Beneath Words

Thus, when you or I enter into a conversation with each other or with any other human concerning something happening here, Beneath Words, what becomes important is for “our minds” to understand is that:

(i) the true nature of something happening here, Beneath Words, is vibration; and,

(ii) the true nature of each “word/symbol/image” that “we” are using to understand this something happening here, Beneath Words, is vibration.

In other “words”, in reality what is always happening, Above Words and Beneath Words is that we are always interacting/interconnecting (communicating), vibrationally, with Vibration (as source/substance) and “all that exists”....

....the true nature of “all that exists” being vibration....

....the true nature of each expression of “all that exists” being vibration....

....we presences called “human” and our “words”, “symbols” and “images” being no exceptions....

....our “words”, “symbols” and “images” serving as a vibrating verbal bridge linking what lies Above Words with what lies Beneath Words....

....each “word/symbol/image” being a vibrating bit of information (a vibe) concerning the vibration that lies beneath it.

My Point: At the most fundamental level of interacting (when communicating through sounds/marks/vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” about the “source/substance” of “all that exists, we vibrations called “human” are, really, interacting/interconnecting/communicating about “the same thing”.....Vibration (V) and its Potential (P)....just using different “words”.

5. Collapsing The Wave Function

The “verbal discipline” of “physics” and the “mathematics” supporting “physics” strive to describe/explain how this physical reality in which our “bodies/brains” dwell emerged.

If you, the reader of these words, choose (act of selecting) to investigate how the “verbal disciplines” of “mathematics” and “physics” emerged, you will ultimately discover that these “verbal disciplines” emerged (and continue to emerge) gradually based upon the “words/symbols/images” that these “humans” called “physicists” and “mathematicians” choose (act of selecting).

First one “word” is chosen (act of selecting) and then another “word” and then another “word”; these “words”, “symbols” and “images” ultimately being “strung together” in a manner that informs the “verbal discipline” called “physics”....

....a similar phenomenon happening within the “verbal discipline” called “mathematics....

....the only difference being that the “language” used is expressed in “symbols” and “images” -- not in “the word”.

Ultimately, as you begin to understand the Creative Process out of which these “verbal disciplines” emerge, you soon discover an Historical Bias favoring certain “words/symbols/images” over other “words/symbols/images” (e.g. Classical Newtonian Physics) until there emerges another way (Quantum Mechanical Physics).

What you also discover is that within Classical Newtonian Physics every acts is treated as being deterministic based upon another act....all that exists operating in a classical, mechanical manner....totally predictable....like clockwork.

However, what you also discover is within the Quantum Mechanical Physics, the opposite is “true”; nothing is predictable....all existing in potential; this potential (this “menu” of “all possible outcomes”) being best represented by a wave function until wave function collapses due to an “act of measurement” (an act of selection) is made;

6. Collapsing Each Verbal Wave Function

No matter whether (or not) “your mind” thinks of “words/symbols/images” as being only “words/symbols/images” (current kind of thinking) or sounds/marks/ vibrations with meaning (new kind of thinking), in either case what is “true” is that, potentially, in each present moment called “Now” there are an infinite number of “them” that could emerge from “your body” in a manner coordinated by “your brain”.

However, once one “word” (your first word) emerges from “your body” in a manner coordinated by “your brain”, many more “words/symbols/images” follow.

And, no matter how many ways you choose (act of selecting) to “think” about the emergence of a “word”, what is “true” is that all of “your words” (including your first word) emerges through a natural selecting process by which “your body” in a manner coordinated by “your brain” acts upon “itself”, thereby choosing (act of selecting) the “sound/mark/vibration” that is “the word”.

Thus, within the context of each “verbal discipline” an act of selecting a “word/symbol/image” -- a sound/mark/vibration with meaning -- “collapses” an verbal wave function in “its own unique way”.

In “physics” this act of selecting is called an act of measuring

Whereas in other verbal disciplines, what is really the relevant act of meaning/act of selecting is “the word”, “the symbol” or “the image” chosen; examples being:

(i) the $ sign,

(ii) any word or phrase including the word, “word” and the phrase, “I am”;

(iii) “Planck’s length/Planck’s time”;

(iv) Schrödinger’s Equation”

(v) a wave function.

7. A Picture/Diagram Paints A Thousand Words

A picture paints a thousand words. A similar statement can be made for a diagram. The series of diagrams that follow have a purpose. The first diagram sets forth paints a picture showing how your vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images” relate to the vibrating verbal reality in which your “mind” dwells (as a vibration) and the vibrating physical reality in which your “body” and your “brain” dwell (as vibrations). The remaining diagrams elaborate upon the first diagram, weaving the story of quantum mechanics into the vibrating interacting of “body/brain/mind” that is always occurring in each present moment.

As “your mind” (as a vibration) is viewing these diagrams from your unique perspective and as “your body” (as a vibration) is interacting with these diagrams in a manner orchestrated by “your brain” (as a vibration), please remain mindful of these vibrating verbal statements:

1. At their most fundamental level of existence, there is really no difference among “words”, “symbols” and “images”; each being a vibration whose meaning is associated with the vibration that lies beneath “it” and upon which “it” is superposed. Thus, when in these diagrams, the word, “word”, appears, the word, “word” refers also to the “symbol” and the “image”; there being no difference among “words”, “symbols” and “images” -- each serving as an encoded vibrating bit of information (a vibe) concerning what lies beneath it.

2. Until selected, each “word” exists in an in potential vibrating verbal existential state with all other “words”. You, the reader of these words, can “think” of this “existential state” as being represented by (i) a menu of all possible “words” available for “your selection” in each present moment or (ii) a wave function.

3. Once you choose (act of selecting) a “word” from this “menu” in any present moment, that word creates and informs “your mind” and “its verbal reality” in that present moment. Within the “verbal disciplines” of “physics” and the “mathematics” that complements “physics”, you can “think” of this “menu” as a wave function being represented by Schrödinger’s Equation -- each act of selecting a “word” or “series of words” (e.g. a “phrase”, “clause”, “sentence”) collapsing the wave function that exists in that present moment.

4. Once you choose (act of selecting) a “word” or a “series of words” from this “menu” in any present moment, the wave function (the “menu”) collapses and thereby creates/informs “your mind” and “its verbal reality” in that present moment -- the vibrating mind/verbal reality you select in that present moment.

5. From present moment to present moment, each “verbal reality/mind” is always existing in an in potential vibrating existential states (an in potential state represented by a wave function) until a “word” or “series of words” is selected in that present moment; it being in that moment that the wave function representing this potential verbal reality/mind collapses into being simply “a mind” and “its verbal reality” -- your “verbal reality/mind” being no exception.

6. Present moment to present moment, the “verbal reality/mind” of each presence called “human” emerges in this manner, there being, potentially, an infinite number of “verbal realities/minds” that can emerge in this manner within Humanity....that infinite number of “verbal realities/minds” also being represented by a wave function until it collapses into one verbal reality/mind that is the collective verbal reality/mind of we “humans”.

7. It is in this manner, that each member of Humanity and Humanity (as a whole) emerge with a vibrating verbal reality/mind in which “the word” serves as a vibrating linguistic lens called a “projection”, a “measurement” and a “projection” through which the “mind (while existing in its “verbal reality” views, and produces “stories” (vibrating verbal statements) concerning, what is happening Beneath Words....“stories” comprised of vibrating verbal statements that exist in an in potential vibrating existential state until selected.

8. The challenge of Humanity being to select those series of words that in each present moment comprise the best story by which to simulate what is really occurring present moment by present moment Beneath Words.

9. That best story being that Vibration (V), as source/substance, always has the Potential (P) to act upon itself (act of selection) and produce what is “real” and what remains in its Potential (P) as “not real” in the same manner that each vibration (v), once emerging from Vibration has the potential (p) to act upon itself (act of selecting) and produce what is “real” and what remains its potential (p) as “not real” -- the formulas VP:+/- and vp:+/- representing this “best story”.

8. Eight Diagrams

Note To The Reader: The Eight Diagrams that follow are comprised of “pictures” (“images” supplemented by “words” and symbols” that best simulate the source/substance of this physical reality and the process by which this physical reality emerged; these “words/symbols/images” being expressed in the form of sounds/marks/vibrations with meaning that, once chosen (act of selecting)....

....collapse the wave function representing all possible verbal statements/stories concerning the emergence of this physical reality....

....into that one “story” that is the best story concerning the emergence of this physical reality and the source/substance from which this physical reality emerged (and is always emerging)....

....that source/substance being Vibration....

....it being the source/substance to which all vibrations with meaning....

....point (like signs).

Diagram No. 1

A New Way Of Thinking About Words

AW

|

|

W

|

|

BW

__________

Code:

AW = Above Words

BW = Beneath Words

W = Words (each word being a sound/mark/vibration with meaning serving as a bridge linking AW to BW and BW to AW)

Diagram No. 2

Current Way Of Thinking About Reality Using Words

Current Kind Of Thinking -- Best Story

AW Mind/Verbal Reality

Consciousness Thinking/Measuring/Projecting

Schrödinger’s Equation

Wave Function

W Nothing More Than A Word

__________

Code:

AW = Above Words

W = Words Are Only Words

Diagram No. 3

New Way Of Thinking About Reality Using Words

New Kind Of Thinking -- Best Story

AW Mind/Verbal Reality

Thinking/Measuring/Projecting

Verbal Statement/Story

Schrödinger’s Equation

Wave Function

VP:+/- vp:+/-

W Vibrations With Meaning

BW Something Happening Here:

Body/Brain/Mind Interacting

Consciousness Always Emerging

Being Aware

Being Sensory

Being Sensual

__________

Code:

AW = Above Words

BW = Beneath Words

W = Sound/Mark/Vibration With Meaning pointing to what it represents BW

Diagram No. 4

New Way Of Thinking About What Is Real/Not Real

New Kind Of Thinking

AW Mind/Verbal Reality Vibrating Existential States

Words Vibrating Linguistic Lenses Thoughts Vibrating Linguistic Lenses

Measurements Vibrating Linguistic Lenses

Projections Vibrating Linguistic Lenses

Verbal Statements/Stories Vibrating Linguistic Lenses

Schrödinger’s Equation

Wave Function

VP:+/- vp:+/-

W Words/Symbols/Images Vibrations With Meaning

BW Something Happening Here ?

__________

Code:

AW = Above Words

W = Words

BW = Beneath Words:

The question mark (?) represents the question: “What is happening, Beneath Words?” Since Words are the result of something happening BW (i.e. emerging as vibrating parts of a vibrating whole); the best W’s can do is simulate “the whole” (i.e. what is happening BW cannot be describes or explained using Words)

Diagram No. 5

New Kind Of Thinking -- Best Story Using “The Word”

AW

Vibrating Existential States: Emerge as Words Emerge

Mind/Verbal Reality

Projections/Measurements/Thoughts

Verbal Statements/Stories

W

Vibrations With Meaning

Emerge In The Form of “Sounds/Marks”

A Function of “Sound/Light”

BW

Vibrating Existential States: Emerge Prior to Vibrations With Meaning

Emerge Out Of The Body In A Manner Coordinated By Its Brain

Body/Brain exists as collective vibration

In a vibrating physical reality that

Is always emerging from

Vibration

Body/Brain exists as a collective vibration comprised of

Cells, molecules, atoms, particles, quarks, strings

Each emerging from Vibration pursuant to

A vibrating interacting selecting process

That is the Creative Process by which

Each expression of all that exist

Emerges with vibrating

Characteristics

F&I, G, S

HB

__________

Code: HB = Historical Bias

F&I, G, S = the “Frequency/Intensity”, the “Geometry/Space”, the “Spin” of each vibration being unique to it.

Diagram No. 6

New Kind Of Thinking -- Best Simulation Using “Words/Symbols/Images”

VP:+/-

VP = Potential (P) of Vibration (V)

VP can be represented by a Wave Function

: represents vibrating interacting (selecting) process

+/- represents what is real/what is not real remaining in potential

What Is Real

The vibrations that emerge from Vibration have their own potential; each being identified by its own unique vibrating characteristics; each having the

Potential (p) to act consistent with

vp:+/-

vp = potential (p) of each vibration (v)

vp can be represented by a wave function

: represents vibrating interacting (selecting) process

+/- represents what is real/what is not real remaining in potential

This vibrating interacting (selecting) process being a Creative Process pursuant

To which each vibration becomes naturally biased

Historically Biased in favor of its

Previous acts of selecting

Each vibration emerging from Vibration vibrates/emits/radiates frequencies

Through the Creative Process some of these vibrations act upon their potential And radiated frequencies (each a vibration) that

Can be associated with another vibration.

It is in this manner that these sounds/marks/vibrations with meaning called

Words/Symbols/Images” emerge and create and inform these two

Vibrating existential states called “mind/verbal reality” in

Which what is occurring BW can be simulated AW

In W -- in “the word”.

Diagram No. 7

What’s Really Happening

VP

Potentially an infinite number of vibrations that can emerge

VP:+/-

VP acts upon itself pursuant to vibrating interacting (selecting) process, collapses its wave function and produces multiple vibrations = Big Bang: each vibration emerging as a “vp” pursuant to this Creative Process, having its own unique vibrating characteristics; other vibrations that potentially could have emerged remaining in Vibration’s Potential (VP)

*****

vp

Each vp has its own potential

For we vibrations called “human” it is our “human potential”

Each vp emerges with its own unique vibrating frequencies

One example being its Historical Bias

Each vp acts upon its potential pursuant to this Creative Process and produces what is real/not real for it, consistent with the formula

vp:+/-

*****

It is pursuant to this Creative Process that each vibration emerges with the potential to produce frequencies; these frequencies being superposed

On other frequencies....frequencies now thought of and called

“Words/Symbols/Images”

Diagram No. 8

What’s Actually Happening

Wave Function

Schrödinger Equation

Wave Function Collapsing

AW Equation: VP:+/- vp:+/-

W Vibrations With Meaning

BW Vibrations And Their Potential

Wave Function

Schrödinger Equation

Wave Function Collapsing

Equation: VP:+/- vp:+/-

MOVING ON

Any Journey, Beneath Words, is difficult

Your Journey, Beneath Words

Is

No Exception.

Just like perfecting a “golf swing”

Takes practice -- practice -- practice.

Diving deep beneath words and the symbols and images

That accompany words

Takes practice -- practice -- practice.

Although, perhaps, hard for the mind to grasp, the specific vibration that informs each specific sound and each specific mark called a “word/symbol/image” can be sensed, vibrationally, in each vibration that has a “body” whether or not that vibration has a “brain” or a “mind”. And, it logically follows that each vibration having a “body/brain” or a “body/brain/mind” can also sense, vibrationally, a “word/symbol/image” whether or not the vibration is “sounding” or “marking” a different language.

For example, two vibrations (“A” and “B”) while interacting with each other may each be sounding or marking its unique sound or mark, yet, there is no common understanding. (This phenomenon occurs when two presences called “humans” are communicating in different languages or are using a different kind of thinking).

Recognizing this could also be happening with respect to my verbal statements not being understood by you due to the new kind of thinking that I am using not making sense to your current kind of thinking, allow me to make the following points concerning what you have read in this book and will be reading in other books published on the Center For Vibrational Studies website.

This Book sets forth the premise that the “mechanism of action” (the “process”) by which all that exists emerges in each moment called now, is a vibration interacting process -- what is now thought of and called a process of renormalizing (mathematics), an “interacting force” (physics), a self-organizing principle (thermodynamics), a natural selecting process (biology), an “intention”, a “choice” -- by which the physical phenomenon (Vibration/vibration), as source/substance, acts upon itself and through all that it creates - this “mechanism of action” being represented by the equation: V(P):+/-

All other writings set forth on the Center For Vibrational Studies’ website

www.centerforvibrationalstudies.com

elaborates on the verbal statements set forth in this Book, one of the goals of these other writings being to “prove” the New Story and the Model of Reality set forth in this book as well as the equation, V(P):+/-.

“true”.

“If there is a book that you want to read, but it hasn’t been written yet, you must be the one to write it.”

Toni Morrison

ACKNOWLEDGEMENTS

When birthed into “this Presence”, one is able to make sounds; yet unable to speak or to write.

With training the physical ability to sound “words” is achieved; an ability that over the years, with practice, emerges as an art.

With training the physical ability to mark “words” is also achieved and, if fortunate enough to be appropriately “schooled”, this ability to mark becomes an art form of its own, having many “variations” including the ability to “draw” a “symbol” or an “image”….a “picture”.

Soon, if properly “trained”, this ability to sound and mark words enhances the ability to speak, to act, to perform, to create, to work with tools in an ever more sophisticated manner and to self-reflect using words, symbols and images to do so.

Fortunately, I was blessed with parents who valued these abilities, not that either “mom” or “dad” was “schooled” in the halls of “universities”. Neither had a “PHD” or a college diploma; yet each of them saw the value of me, the writer of these words, having an education involving “higher learning”.

So….I acknowledge my parents for instilling in “me” a quest for learning and a deep seated curiosity that allowed me, along the way on my journey, to meet and have the privilege to know many people in all “walks of life”.

I also acknowledge my wives, my children, my partners and my mentors, each of whom has provided me with a learning experience that I, hopefully, returned in some way.

And, I also want to acknowledge a few dogs who through my interacting with them….and them with me….brought forth an understanding that the interacting (communicating) is always occurring “vibrationally” among “all that exists”.

Additionally, I want to acknowledge those masters of the technology world who put in motion a platform that allows me to present this book on this website. But for this platform being created, there would have been no way for this book to emerge in “print form”.

Lastly, I want to acknowledge, you, the reader of these words, for choosing (act of selecting) to dive beneath “your words”, “your symbols” and “your images” into the reality that lies beneath all words, all symbols and all images. It does take quite a bit of courage to make this dive; particularly if you have been trained to collapse this reality into “the word”, “the symbol” and “the image” and thereby only float along their verbal surface.

CONCERNING THIS SPECIFIC BOOK

The purpose of this book is to two-fold as is the purpose of each book in this twelve-book series:

First, to elaborate upon previous verbal statements made concerning Humanity’s Wrong Turn; verbal statements made in other books presented on the website of the Center For Vibrational Studies.

Second, to illustrate more definitively why Humanity’s Wrong Turn occurred and the new kind of thinking required to course-correct.

The best evidence of this Wrong Turn being the failure of the “mind” (both each individual mind and the collective mind of Humanity as a whole) to accept, verbally, that once it emerges as a vibrating existential state...

....what is occurring in each present moment and from moment to moment....

....is that it is superposing/projecting (act of selecting) within “its verbal reality” in that present moment vibrations with meaning upon a something of substance that its body is sensing in a manner orchestrated by its brain.

....a “something of substance” that is happening

Beneath Words

A “something happening here” that the Center and this book is seeking to make clear - that being what is happening here, beneath words and the symbols and images that accompany them, is a vibrational happening

A vibrational happening that is being vibrationally sensed by these vibrations called “our bodies”, “our brains” and “our mind” in each present moment called “Now”....

....This present moment called “Now” being the only moment that any vibration really has...

....This present moment being the only moment in which “all that exists emerges....

....As weird or bizarre as that may now sound or appear.

In fact, although it may now sound or appear weird or bizarre, what is “true” -- what is “real” -- is that every something of substance is a vibration having its own unique vibrating characteristics and its own history; each vibration being a vibrating bit of information (a “vibe”) that comprises a “part” of the “whole”....

....not capable of being explained or described since each vibration (each vibe) is a part of Vibration (as source/substance)....

....yet capable of being simulated by we presences called “human”, using these vibrations with meaning called

“words/symbols/images”⁹

SUGGESTED READINGS

A Man Without Words, Second Edition, (University of California Press, 1995) written by Susan Schaller, Foreword by Oliver Sacks)....both the book and the foreword.

How Forests Think, Toward An Anthropology Beyond Human (University of California Press, 2013)

Any writing by Eckhardt Tolle

Any writing by J. Krishnamurti in which he focuses “the mind” on the verbal phrase: “The word is not the thing.”

Global Mind Change, The Promise of the 21st Century, Second Edition, Willis Harman (Institute of Noetic Sciences, 1998).

The Way of the Explorer, An Apollo Astronaut’s Journey Through the Material and Mystical Worlds, Edgar Mitchell (Richter Artes Graficas, 1996).

Stalking The Wild Pendulum, On The Mechanics of Consciousness, Itzhak Bentov (E.P. Dutton, 1977).

Wholeness And The Implicate Order, David Bohm (Routledge & Kegan Paul, 1980)

An Imaginary Tale, The Story of ￼-1, Paul J Namin (Princeton University Press, 1998)

ZERO, the Biography of a Dangerous Idea, Charles Seife (Penguin Group, 2000)

POST LOGUE

“Yet, there is always the matter of proof -- isn’t there? This “matter of proof” being quite the “burden”.

In each verbal beginning there is “the Word”. Each verbal reality emerges with “the Word”. Absent the presence of “the Word”, nothing could be verbally stated about anything nor would there exist any verbal reality in which “the body”, “the brain” and “the mind” can dwell as “Words”. However, once “the Word” emerges, there does exists a verbal reality in which “the body”, “its brain” and “its mind” can dwell as Words.

How did “the Word” emerge? There is an answer; yet, that answer does not lie in “the Word”. This answer lies in identifying with words the true nature of “the Word”. Only then can there be a coherent explanation of how “the Word” emerged (and continues to emerge) and how what is actually occurring, vibrationally, both Above Words and Beneath Words emerged (and continues to emerge).

A Creation Story must verbally start with a “word” and continue from there, striving to explain (with words) the emergence of “everything”, “anything”, “something” and “nothing”. A similar verbal statement applies to any theory or model of reality.

If the Creation Story, Theory or Model of Realty is imbedded only in “the Word” rather than in the true nature of “the Word, then the Creation Story, Theory or Model of Reality will remain embedded only in “the Word”, striving to understand the emergence of “everything”, “anything”, “something” or “nothing” using only “words” defined in terms of “other words”.

If imbedded in a kind of thinking (new kind of thinking) that treats “the word” as a vibration with meaning superposed upon a vibration that lies beneath it, then the Creation Story/Model of Reality becomes coherently alive both with respect to

(i) the vibrations that exists Above Words;

(ii) the vibrations that exists Beneath Words.

Each vibration pointing to Vibration being its “source” and “its substance”.

It is a simple as that.

****

Yet, it is not that simple, since once a “mind” emerges Above Words, it is always requiring verbal proof that what is being verbally stated Above Words concerning what is happening Beneath Words, is “true”; that being somewhat “ironic” since it is only because of what lies Beneath Words (i.e. “your body/brain”) that you have what lies Above Words (i.e. “your mind”, “your verbal reality”, “your projections/measurements/thoughts”, “your verbal statements/stories”, “your your creation stories/theories/models of reality”.

*****

For any “mind”, proving any verbal statement “true” to “itself” is “hard work”. For any “mind”, proving any verbal statement “true” to another “mind” can be extremely challenging, particularly when what is being verbally stated equates to a Creation Story, Theory or Model of Reality concerning the emergence of anything, everything, something and nothing.

For any “mind” that treats “words” as only “words” (nothing more), the challenge is never-ending since that “mind” is relegated to either consulting or creating a dictionary or glossary of terms in which the “words” it is choosing (act of selecting) are defined by other words.

Yet, there is another way. And that way lies in accepting the fact that the true nature of “the Word” is Vibration, then continuing from there.

The current kind of thinking in which you, the reader of these words, and I, the writer of these words, have been schooled since “our births” treats “words”, “symbols” and “images” as only “words”, “symbols” and “images”, ceding authority to a verbal reality in which the “Mind” dwells a “word”.

The new kind of thinking about which I write and in which you are now engaged, treats “words”, “symbols” and “images” as sounds/marks/ vibrations with meaning and proceeds from there ultimately concluding that Vibration is “the source” and “the substance” of “all that exists”; a “source” and a “substance” that acts upon itself through a natural selecting process....

....a natural selecting process that is really a vibrating interacting (selecting) process....

....it being the Creative Process by which each expression of “all that exists” emerges with vibrating characteristics unique to it....

....one of these vibrating characteristics being a natural bias (an Historical Bias) favoring acts of selecting previously made.

*****

A curious aspect about any “act of thinking” is that it takes “words”, “symbols” and “images” to “think”. A similar statement applies to any act of measuring or any act of projecting. It takes “words”, “symbols” and “images” to “measure” or to “project” a particular “word/symbol/image” upon “something of substance”.

Thus, it seems important that each of we presences called “human” take a moment to “think” about not only:

What is the true nature of “words”, “symbols” and “images”?

From whence do “they” emerge?

But also to “think” about:

What is the true nature of each act of “thinking/measuring/projecting?

Humanity made a “wrong turn” a long time ago (I “think”) when its members verbally accepted a current kind of thinking that treats “words”, “symbols” and “images” as only “words/symbols/images” -- nothing more.

A new kind of thinking is needed....

....a new kind of thinking that treats “words”, “symbols” and “images” as what they really are: sounds/marks/vibrations with meaning that are superposed on the vibrations that lies beneath them....

....a new kind of thinking that treats each act of “thinking” “measuring” and “projecting” as a vibrating act.

My request:

Give this new kind of thinking a try. I think you will like it both “in body/brain/mind” and “soul”.

And as you do so, give the following verbal statements some “thought” for purposes of determining whether or not you now accept them as “true”.

1

Since its emergence, your mind has always been interacting with other minds, using “words” to do so....but only after your body in a manner coordinated by your brain could produce “words” in the form of “sounds” and “marks” (vibrations with meaning); sounds/marks that you now make in your own unique way when compared to the way other humans sound/mark.

2

At some moment in your life, your mind learned how to string these words together into verbal statements using the unique language of your tribe or community in a manner acceptable to “it”.

3

It was then and only then that “your mind” learned how to “think” using “words” accompanied by “symbols” and “images”.

4

Thereafter, when your mind produced a verbal statement that emerged from your body as the “spoken word” or the “written word”, there was (and always exists) this matter called “proof”; it being a “burden” that involves verbally proving to the “other mind” that the sounds/marks/words verbally emerging from you are “true”.

5

You have a “body” and you have a “brain”. Your brain is always orchestrating what your “body” is experiencing as “your body” is interacting with its surroundings as “your mind” is using words (your words) to verbally state, Above Words, a “story” about what your body/brain is experiencing, Beneath Words.

6

The verbal statement that your mind “constructs” is just a verbal story; it being “your story” about what is happening to “you”; it being “true” that the only way for “your mind” to prove your verbal statement/story “true” to another mind is for that other “mind” to accept through verbal agreement that what “your mind” is verbally stating is “true”.

*****

And, as you are giving this new kind of thinking a try:

Be “mindful”, that without these sounds/marks/vibrations with meaning called “words”, “symbols” and “images”, you could not be “thinking about” or “measuring” anything such as “time” or “space” nor could you be “projecting” the words, “time” and “space” on anything.

What is called “time” and “space” being just some of the “subjects of interest” that open up, vibrationally

....once “the Word” is treated as Vibration

....not as “source/substance”.

*****

Yet, there is always the “matter of proof” -- isn’t there

A “burden” that ultimately must be met if “your mind”

Is to accept, vibrationally, through a “vibrating verbal agreement” that

What is being vibrationally stated is

“True”.

A “matter of proof” that is also being addressed in this twelve-book series

Of which this one -- the one you have now completed -- is

The eighth.

It “time” to move on to

The ninth.

¹Note To The Reader: Pardon my need (in the words that follow) to refer to the verbal disciplines of “physics” and “mathematics”. It could be that you, the reader of these words, have no interest in those “disciplines” or “think” these “disciplines” are beyond your “mental capabilities”. No matter, it is “your choice” as to whether you “gloss over” my verbal statements involving these verbal disciplines or whether you choose to dive deeper into them. If deeper, I suggest a little “homework”; that you “read” the books Something Deeply Hidden, Quantum Worlds and the Emergence of Spacetime (Sean Carroll, Dutton, 2019) and The Case Against Reality, why evolution hid the truth from our eyes (Donald Hoffman, W.W. Norton & Company, 2019). Both books are great examples of two experienced “scientists” diving deep Beneath Words using “words”, “symbols” and “images” to do so. Yet, what is missing in both books and in the writings of these authors is the recognition that the “words”, “symbols” and “images” they use are sounds/marks/vibrations with meaning pointing to the vibrating reality that lies beneath them....vibrations with meaning that point to Vibration (V) as its Potential (P) as source and as substance.

²Admittedly, communicating within these “verbal disciplines” called “physics” and “mathematics” is hard work, particularly if “you” have not been “schooled” for twenty years or more in these “verbal disciplines”. Nevertheless, up to now, these “verbal disciplines” provide the best glimpse into the vibrating reality that lies Beneath Words. Thus, it is important for this new kind of thinking about which I write not only address, but also supplement, this current kind of thinking out of which these “verbal disciplines” arose. After all, if within the current kind of thinking, the “Many-Worlds formulation”, “string theory” and “vibrating strings” gain traction as do “quantum gravity”, “holographic encoding” and “degrees of freedom”, then, most certainly, this new kind of thinking with its emphasis on Vibration should be considered in “our thinking”.

³Within the context of this new kind of thinking, the current kind of thinking used by each “physicist/mathematician” is really a short-handed, encoded verbal statement occurring Above Words concerning what is occurring Beneath Words. The real question for each “physicist/mathematician” as well as you, the reader of these words, is whether what this new kind of thinking that emerges Above Words (i) accurately simulates (i.e. coherently “maps”) what is really occurring Beneath Words and (ii) can be proved to “the mind” as actually occurring Beneath Words in both “its body” and “its brain”.

⁴It is this vibrating phenomenon -- the iterative producing of an Historical Bias that favors vibrating acts of selecting, previously made, that allows each vibration (v) to experience its vibrating reality in a consistent way such that when it vibrationally selects a vibrating act in the “next moment”, it experiences “something similar” when compared to the “preceding moment”....an example being when a vibration called “you” closes “your eyes”, then opens them, you “see” something almost “identical” but “not quite”.

⁵The “lion” sounds a “roar” as the “wolf” makes its “mark”; each of these presences staking out “it territory” through an act of sounding or an act of marking, thereby giving “meaning” to the “sound”....the “mark” -- a form of “communicating” that all those presences in their presence sense and through acts of sensing “understand”. It being no different for we presences called “human” and “our predecessors” -- witness the “infant” who “sounds” (cries/coos) and “marks” (urinates/defecates), yet, at birth has no vibrations with meaning called “words/symbols/images by which to state so.

⁶Pardon my frequent use of bold italic print. It is a “habit” that I picked up while studying “law”, it being a common practice in certain texts proposing a “law” -- or, more particularly a “rule” -- to set forth the “law/rule” in an emboldened font. It is a “habit” in which I continue to engage throughout my writings concerning “words”, “symbols” and “images” and what lies beneath “them”.

⁷But not always. Occasionally, the infant/toddler/child/adolescent/adult cannot hear in which case the art of “signing” is taught. Or, the infant/etc. cannot see in which case the art of braille is taught. Or occasionally, the infant/etc. cannot see or hear in which case the teacher must teach in a way unique to the infant. Or occasionally, there is no “teacher” teaching the infant/etc. in which case the infant/etc. becomes a presence having a “body” and a “brain” existing in VUR with the ability to make gestures and pantomime using “hands” but having no “mind” in which he/she can make any statement including the statement: “I am human.” See A Man Without Words, Second Edition (University of California Press, 1991, 2012), foreword by Oliver Sacks.

⁸Remember, within the “mind”, what are called “words/symbols/images” are really vibrating linguistic lenses through which each “mind” views the “physical reality” in which its “body/brain” dwells.

⁹There are many writings that will gradually surface on the Center’s website. Some of these writings are presented as “books”, each usually bearing within its title, the phrase Beneath Words© (but not always). The remaining writings are presented as “journals”, each “journal” (some very long) depicting “my journey, Beneath Words” (or, more particularly, how I, the writer of these words, ultimately was able to consolidate “my thoughts” into a more concise verbalizing using what I call a new way of thinking that embraces “the word”, “the symbol” and “the image” more than just “a word”, “a symbol” and “an image”. To be sure, in “the beginning” of the first “verbal reality” there was “the word”, “the symbol” and “the image”. Yet, in that “verbal beginning”, “each word”, “each symbol” and “each image” as it emerged from “the body” in a manner coordinated by “its brain” was something of substance much more than simply a “word”, a “symbol” or an “image” (or “the word”). Each being a vibration whose meaning was associated (and still is associated) with something of substance that lies beneath it....a underlying something of substance that dwells in an underlying reality” whose true nature these writings seek to identify.